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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

Георги РУСИНОВ

Това лято едно е сигурно. Бургас категорично се утвърди 
като фестивална дестинация в страната и размаха пръст 
на столицата и Пловдив. Свикнали бяхме от години всич-
ки големи изпълнители да предпочитат именно двата най-
големи града в България за концертите си у нас. През по-
следните няколко години обаче в Бургас, край морето, на 
Морска гара, настъпи истински ренесанс. 

БургАс рАзмАхА  
пръст нА столицАтА

разбиха схема с луксозни 
автомобили за 4 млн. лева

утвърди се като фестивална дестинация

стр. 3

плащаме по-скъпа вода 
поне до нова година 

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 26 август
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Лекарите с 
надежда за 
момичето, 

поразено от 
мълния 

соня спасова, директор на Епц - България:

4 Готов ли е бизнесът за големите 
музикални прояви

4 Хора от цялата страна и чужденци 
идват в морския град да чуят любими 
изпълнители

4 Бум на нощувките отбелязаха 
собственици на апартаменти под наем

простихме се с 
емблематичен художник - 

Кръстю тодоров - Кеца

стр. 
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на страници
4-5, 16-17

Тема
на броя

Потребителят винаги  
има право на информация



Силвия ШАТЪРОВА

Делегатите на общинска-
та конференция на БСП в 
Бургас издигнаха кандида-
турите на 15 кандидати за 
народни представители, чи-
ито имена са предложени от 
членове на организацията. 
Седем от тях членуват в бур-
гаската партийна организа-
ция и осем са членове на 
структури от страната. Това 
са Александър Симов, Ане-
лия Вичева, Атанас Мерджа-
нов, Дора Янкова, Йордан 

Георгиев, Катя Келфска, 
Корнелия Нинова, Мария 
Пахова, Паруш Парушев, 
Петър Кънев, Румен Гечев, 
Станимир Баев, Стойко Тан-
ков, Стоян Стоянов и Тодор 
Байчев. Делегатите подкре-
пиха решението на Нацио-
налния съвет на БСП за из-
дигане на инж. Петър Кънев 
за водач на листата във 2-ри 
МИР – Бургас.

Форумът беше открит от 
общинския председател на 
социалистите в морския град 
Живко Господинов. Водачът 

на листата на „БСП за Бълга-
рия“ инж. Петър Кънев за-
позна присъстващите с ак-
центи в отчета за дейността 
на парламентарната група 
на коалицията в 47-ото На-
родно събрание. Областният 
председател Стойко Танков 
направи анализ на измина-
лия период, в който той зае-
маше длъжността областен 

управител на Бургаска об-
ласт. За своята работа като 
парламентарен секретар в 
Министерство на земеделие-
то говори Тодор Байчев.

Днес от 17.30 часа Област-
ният съвет на БСП ще под-
режда листата за предсто-
ящия вот на 2 октомври, като 
след това НС ще трябва да 
одобри.
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Плащаме по-скъпа вода поне до Нова година 
Силвия ШАТЪРОВА

До началото на сеп-
тември ръководството 
на ВиК - Бургас трябва 
да предложи нова инвес-
тиционна програма за 
Бургаска област, както и 
да каже от кои проекти 
евентуално може да се 
лиши, за сметка на по-
евтина вода, като в раз-
четите са включени и 
разходите за ремонти, 
освен това от ВИК хол-
динга да се поиска целе-
во финансиране на двата 
язовира „Ахелой“ и „По-
рой“, които бяха прех-
върлени на дружеството 
и то трябваше да ги ре-
монтира, като се оказа, 
че са направени със 
собствени средства. За-
ради това по-късно ВиК 
холдингът отказа нов 
кредит на ВиК - Бургас и 
се достигна до нови цени 
на водата, преди това 
дружеството има един 
кредит, който е за голе-
мия ВиК проект и за раз-
ширение на пречиства-
телната станция.

В началото на седмица-
та областният управител 
проф. Мария Нейкова 
свика среща между кме-

тове на общини в региона 
и ръководството на ВиК, 
за да се мисли как да се 
намали цената на водата, 
която от 1 август е 4,38 лв. 
По думите й КЕВР са зая-
вили, че тя не може да бъ-
де намалена, но може да 
се търси друг изход.

"ВиК холдингът по вре-
ме на заседание на 
НСОРБ заяви, че има 1 
млрд. лева, би следвало 
да отпусне целева по-
мощ за двата язовира", 
заяви кметът на Бургас 
Димитър Николов. Той 
призова дружеството да 
бъде по-гъвкаво и да тър-
си грантове и програми, 
а не само кредити и 
собствени средства.

След като се предоста-
ви ревизирания инвести-
ционен план, до четири 
седмици общинските съ-
вети трябва да го съгла-
суват, след което трябва 
да се даде предложение-
то към КЕВР за промяна 
цената на водата. В сро-
кове това може да бъде в 
средата на октомври или 
началото на ноември. 
Дотогава цената на во-

дата ще остане същата.
Кметовете поискаха да 

бъдат реални акционери 
във ВиК асоциацията, е 
не фиктивни, това обаче 
преминава през промя-
на в законодателството, 
което на този етап не е 
възможно заради нера-
ботещ парламент. „Тази 
асоциация е паразитна 
структура“, заявиха те. 
Кметът Димитър Николов 
предложи структурата да 
бъде управлявана по 
примера на УМБАЛ-Бур-
гас, която е държавна 
структура, но общините 
са реални акционери.

Според кмета на Помо-
рие Иван Алексиев отно-
шението на ВиК е било 
некоректно след като е 
заявил на заседание на 
КЕВР, че кметове и об-
щински съветници са гла-
сували плана и цената.

„Ние сме готови да из-
лезем от Асоциацията на 
ВиК, защото тя не пома-
га на общините“, катего-
ричен бе Алексиев.

Той припомни, че „по 
времето, когато общини-
те са били бенефициенти 

на ВиК проектите, общи-
на Поморие е теглила 
кредит, но не са повиша-
вали цени, все още пла-
щат кредита и нямат ни-
то една авария. В момен-
та Поморие е като швей-
царско сирене, в Кози-
чино са на режим, в Ахе-
лой и Медово нямат во-
да. Всичко е върху нас. 
Не искаме да сме гумен 
печат на определени хо-
ра“, заяви Алексиев. Той 
допълни, че община По-
морие не е приела ин-
вестиционната програма 
на ВиК Бургас и нищо от 
това не следва.

Областният управител 
проф. Мария Нейкова 
при предишния си ман-
дат е направила предло-
жение областният упра-
вител да бъде освободен 
от тази несвойствена за 
него задача и да не пред-
седателства Асоциация-
та на ВиК, защото няма 
експертност.

Но
ви

ни

„Ще предложа инвестиционни наме-
рения и всички разходи, които са нуж-
ни, на следващото заседание. Кои обек-
ти ще отпаднат, ще бъдат консултирани 
с кметовете. Европейските няма да са, 
сигурно някой от уличните“, заяви след 
заседанието в Областна управа шефът 
на ВиК инж. Ганчо Тенев.

Към този момент стана ясно, че нада-
ли това ще бъдат резервните язовири 
„Ахелой“ и „Порой“, които държавата 
прехвърли на ВиК -Бургас да ремонтира 
и експлоатира. Преди това те бяха към 
„Напоителни системи“.

В момента те са част от водопренос-
ната система, но не могат да се ползват, 
защото нямат пречиствателна станция, 
за която трябва да се търси допълнител-
но финансиране.

До средата на октомври, когато Асо-
циацията трябва да се събере и да одо-
бри ревизирания бизнес план, както и 
цените, които да предложи на КЕВР, це-
ната на водата остава 4,39 лв.

Кметовете да кажат 
кои обекти да отпаднат

Инж. Ганчо Тенев:

Георги 
РУСИНОВ

Община Бур-
гас е с нов гла-
вен архитект. 
Досегашният - 
Емил Буруля-
нов - е напус-
нал поради 
лични причини, 
обясниха от ад-
министрацията 
за „Черномор-
ски фар“. Той 
бе избран с 
конкурс през 
2020 година.

Мястото му 
заема архитект 
Тихомир Рай-
чев, който е на-
значен времен-
но на позиция-
та до организирането и 
провеждането на нов кон-
курс за длъжността. 

Той е с дългогодишен оп-
ит по специалността си. В 
Община Бургас доскоро 
беше началник-отдел „Ус-

тройствено планиране и 
архитектура“. Бил е райо-
нен архитект в ЦАУ „При-
морие“ и ЦАУ „Възражда-
не“. Преди да постъпи на 
работа в Община Бургас е 
работил в РДНСК.

Община Бургас е с 
нов главен архитект

Арх. Емил Бурулянов

БСП - Бургас отново с водач инж. Петър Кънев

Инж. Петър Кънев, Тодор Байчев (в срадата) и  
Радостин Димитров (вдясно) преди конференцията

Областният лидер на БСП - Стойко Танков (вдясно) 
и общинският водач Живко Господинов отново ще са 
двигателите на предизборната кампания

Още по темата 
на стр. 9

Срещата с кметовете. Те настояват за реални правомощия в Асоциацията на ВиК
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Войната на
На кого попречи ля

Дона мИТеВА

18-годишната девойка, 
която бе поразена от мъл-
ния в Приморско, бе пре-
местена в хирургично от-
деление. Тя е контактна и 
диша самостоятелно, съ-
общиха добрата новина 
от пресцентъра на УМ-
БАЛ – Бургас.

Девойката, заедно с 
приятели пострада, сли-
зайки от лек автомобил, 
който е поразен от гръмо-
тевица. Мълнията е уда-
рила преди това и дърво-
то, под което са паркира-
ли колата. Инцидентът 
стана преди дни, когато 
над Приморско премина 
силна буря.

Благодарение на бърза-
та реакция на Снежана 
Йорданова, собственич-
ката на близък хотел, коя-
то се притичва на помощ 
и в проливния дъжд пра-
ви сърдечен масаж до 

пристигането на линейка-
та, може да се каже, де-
войката оцелява.

Момичето ще остане в 
хирургичното отделение, 
за да се лекуват раните 

му, обясниха от бургаска-
та болница. 

На Теодора й предстои 
още сериозно лечение, 
но лекарите дават надеж-
да, че ще се възстанови.

Лекарите с надежда за момичето, 
поразено от мълния в Приморско

Снежана Йорданова

Дона мИТеВА

Курсове за даване на пър-
ва помощ се организират не-
прекъснато от БЧК извън те-
зи, които са задължени да 
преминават кандидатите за 
шофьори. Това потвърди Вио-
лета Радева, директор на 
БЧК – Бургас.

„Обикновено към нас се 
обръщат ръководствата на 
големи фирми за провежда-
нето на такива обучения. Мо-
же да се потърси и трудовата 
медицина за провеждането 
на обучения“, казва Радева.

По нейни думи, изхождай-
ки от конкретния случай на 
удареното от мълния момиче 
в Приморско, и жената, която 
адекватно е реагирала, към 
подобна помощ трябва да 
прибягва само човек, който 
наистина знае какво прави и 
как да го направи. „Не знаей-

ки как точно да помогнеш, не 
бива да предприемаш нищо, 
защото може повече да се 
навреди, отколкото да се по-
могне“, категорична е Раде-
ва.

Големите работодатели ви-
наги имат в екипите си хора, 
които са обучени за даване 
на първа помощ, обобщават 
от БЧК. 

Служителите от държавни-
те и общинските структури, 
като МВР и общината, напри-
мер, преминават това обуче-
ние всяка година безвъз-
мездно. След завършването 
му всеки получава сертифи-
кат.

От организацията са пра-
вили и обучения на млади 
майки, за да могат да реаги-
рат адекватно при критична 
ситуация с децата. От там са 
отворени и за всеки, който 
иска да си припомни или да 

се научи как да дава първа 
помощ. „Ще се кажат най-ва-
жните неща. Но няма да се 
издаде сертификат, ако ня-
кой човек дойде и иска да по-
лучи знания по даване на 
първа помощ, за да е поле-
зен на себе си и близките 
си“, допълни Радева.

А за това, че непрекъснато 
се правят обучения, тя даде 
пример: преди дни служите-
ли, обслужващи линията за 
спешни повиквания 112, пре-
минаха тренинг на тема „Пър-
ва психологична помощ и 
психосоциална подкрепа при 
бедствия и кризи“. 

Обучител бе д-р Хенриета 
Илиева, психолог и терапевт, 
дългогодишен обучаващ на 
БЧК и външен консултант по 
програмите за бедствен 
стрес, психосоциална под-
крепа и работа с деца и мла-
дежи. 

Организираме непрекъснато 
обучения за даване на първа помощ

Обучение на служители от телефо-
на за спешни повиквания 112

Георги РУСИНОВ

Схема за 4 млн. лева е била 
разбита от бургаската поли-
ция във вчерашната спецак-
ция в града. Задържани бяха 
множество лица, но обвине-
ния са повдигнати на шести-
ма за участие в организирана 
престъпна група (ОПГ). Това 
са петима мъже и една жена. 
Лидер е бургазлия с иници-
алите С. М. А., на 57 години. 
Той може да влезе в затвора 
за от 5 до 15 години. Остана-
лите петима са членове на 
ОПГ-то и ги грози затвор от 3 
до 10 години. Това обясни 
прокурор Светослав Марин-
чев на съвместен брифинг с 
директорът на ОДМВР-Бургас 
старши комисар Калоян Ка-
лоянов. 

Основно участие са взели 
служителите от сектор „Кри-
минална полиция“ към дирек-
цията, както и звена специал-
ни полицейски сили от поли-
ция и жандармерия. Проку-
рор Маринчев обясни, че до-
съдебното производство е из-
пратено в Бургас след закри-
ване на Специализираната 
прокуратура. 

На четирима от обвиняеми-
те са наложени мерки за за-
държане до 48 часа, като 
предстои внасянето в съд с 
искане за постоянните им ар-
ести. Това са Стоян Атанасов, 
който е лидер на групата, 
Иван Киров, Николай Найде-
нов и Димитър Найденов. 
Другите двама са с подписка, 
като им е забранено напуска-
нето на Република България. 

Към делото са присъединени 
две други досъдебни произ-
водства, като от Прокурату-
рата не изключват впослед-
ствие да бъдат добавяни и 
още такива, които са свърза-
ни с ОПГ-то.

Престъпната дейност на 
групата е започнала от ноем-
ври 2020-а и е продължила до 
разбиването на схемата. 

А тя е следната: 
Лидерът е отговарял за на-

мирането на крадени луксоз-
ни автомобили или такива, 
предмет на лизингови и за-
страхователни измами. Вози-
лата се изкупуват, след което 
им се подменят номерата и се 
регистрират в КАТ. От там ед-
на част са продадени в Бълга-
рия, но по-голямата част са 
били изнасяни през Турция за 
Арабския свят. За регистра-
циите на автомобилите са из-
ползвани неграмотни и бедни 
хора. „Организацията е била 
изключително строга“, под-
черта старши комисар Калоя-
нов. 

Схемата всъщност никак не 
е случайна, тъй като мозъкът 
зад нея е бивш полицай. Раз-
следва се в момента дали има 

замесени и настоящи служи-
тели на МВР. Старши коми-
сар Калоянов посочи, че из-
цяло е променена дейността 
по регистрация на автомоби-
ли, като на проверките вече 
не присъстват само ченгета 
от КАТ. 

Стойността на луксозните 
возила е 4 млн. лева. Общо 39 
са откраднатите и обект на 
схема автомобили, като 11 от 
тях са иззети и се намират в 

двора на ОДМВР - Бургас. 
Средната стойност на един 
луксозен автомобил възлиза 
на 100 000 лева. 

Вчера четиримата обвиня-
еми Стоян Атанасов, Иван Ки-
ров и Николай и Димитър 
Найденови се изправиха пред 
съда по искане на Прокурату-
рата за постоянното им за-
държане в ареста. До при-
ключване на редакционния 
брой на вестник „Черномор-

ски фар“ заседанието не при-
ключи, тъй като започна със 
закъснение, поради липсата 
на двама от адвокатите – Бо-
рислав Янков и Петър Дими-
тров. На линия бяха другите 
двама защитници – адвокат 
Димо Гочев и адвокат Радо-
стин Пенев. Те използваха от-
лагането на заседанието за 
по-късен час, за да се запоз-
наят с документите по делото, 
които са 8 тома.

Виолета 
Радева, 

БЧК:

Криминалисти разбиха схема с луксозни 
автомобили за 4 млн. лева

Това е първото ОПГ, което се разследва в  
страната след закриването на Спецпрокуратурата

Прокурор Светослав Маринчев (вляво) и старши 
комисар Калоян Калоянов

Обвиняемите в съда



Георги РУСИНОВ

Това лято едно е сигурно. 
Бургас категорично се ут-
върди като фестивална дес-
тинация в страната и раз-
маха пръст на столицата и 
Пловдив. Свикнали бяхме от 
години всички големи изпъл-
нители да предпочитат имен-
но двата най-големи града в 
България за концертите си 
у нас. През последните ня-
колко години обаче в Бургас, 
край морето, на Морска гара, 
настъпи истински ренесанс. 

Тази година морският град 
събра цяла плеяда от све-

товноизвестни изпълните-
ли и групи. „За всекиго по 
нещо“ може да се окаже пе-
челившата тактика на Бургас 
в желанието му да привли-
ча меломани, респективно и 
туристи през летния сезон. 
Ден след ден имаше какво 
да се види и чуе край море-
то почти през цялото лято. От 
Лили Иванова, през шлагер-
ния „Бургас и морето“, до два 
метъл феста, диско от 90-те и 
кулминацията в два поредни 
дни – четворката от Шефилд, 
известни като Arctic Monkeys 
и денс иконата сред младите 
– Джейсън Деруло.

Интерес към концерта на 
британците не може да се 
каже просто, че имаше. Той 
беше огромен. Това е най-
посещаваното събитие, про-
веждано на Морска гара. 
Над 10 000 фенове от Бургас 
и цялата страна изкупиха би-
летите още в първите часо-
ве след обявяването на кон-
церта още миналата година 

и пускането на ценните хар-
тийки в продажба. 

Оказа се, че една част от 
присъстващите са и туристи 
от съседни нам държави като 
Сърбия, Румъния, Гърция и 
Турция, както и от сънарод-
ници на островитяните, кои-
то са съчетали почивката си 
в Бургас, с концерта на лю-
бимците си. По неофициални 

данни публиката е била око-
ло 13 000 души. 

Снимките на хилядите съ-
брали се на гъсто в прос-
транството пред Морска 
гара са достатъчно красно-
речиви за огромния интерес 
към световноизвестната бан-
да от английския индустриа-
лен град.

Бургаската публика чу най-
големите хитове на група-
та, сред които: Do I Wanna 
Know?, Why’d You Only Call 
Me When You’re High?, 505, 
R U Mine? и други. 

Ден след Arctic Monkeys, 
Джейсън Деруло предста-
ви пред българската публи-
ка едни от най-големите си 
хитове, оглавяващи актуал-
ните музикални класации по 
цял свят на първия си кон-
церт у нас, съобщават орга-
низаторите от Fest Team, ци-
тирани от БТА.

По думите им на приста-
нището в Бургас световна-
та поп и ар-ен-би звезда е 
развълнувала българската 
публика, която не се упла-
ши от летния дъжд в недел-
ната вечер. Концертът бе 
част от европейското турне 
на Деруло.

Хиляди хора скачаха и 
танцуваха наравно с горе-
щите танцьори на сцената 
под звуците на Whatcha Say, 
Wiggle, Take You Dancing, 
Talk Dirty, The Other Side, 
Ridin' Solo и TikTok хита 
Savage Love.
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Бургас размаха пръст на столицата, 
4 Хора от цялата страна и 
чужденци идват в морския 
град да чуят любими 
изпълнители
4 Бум на нощувките 
отбелязаха собственици на 
апартаменти под наем

Дона МИтЕВа

Невероятен концерт на 
Arctic Monkeys в Бургас. Над 
тринадесет хиляди, та и по-
вече любители на групата се 
събраха на пристанището и 
се отдадоха на забавление 
предния петък. За мнозина 
специално дошли в града ни 

това бе преживяването на се-
зона, а защо не и на година-
та. Така бе и на SPICE Music 
Festival 2022. А музикалните и 
артистични прояви от разли-
чен характер продължават. 
Лятото в града е изпъстрено 
с голямо изобилие от такива 
преживявания. Не са мал-
ко хората, които поздравя-

ват управата на града и лич-
но кмета Димитър Николов 
и коментират, че сме надми-
нали вече Варна. Други пък 
казват, че бизнесът трябва да 
е благодарен за предоставе-
ната възможност да се пече-
ли добре през лятото.

Само че действителността 
е друга. Ако при SPICE Music 

Festival 2022 зоните за хране-
не спасяваха от глад фенове-
те, то при чистите концерти, 
където такива липсват, има 
проблем. След приключване-
то на музикалното преживя-
ване излизащите от концер-
та искат да хапнат по нещо, 
но се оказва, че в центъра на 
града след 23.00 часа всичко е 
затворено. Няма откъде да се 
купи дори една баничка или 

какъвто и да е сандвич. Да не 
говорим за заведения с бога-
то меню и сервитьори.

Интересно дали собстве-
ниците на заведения за хра-
нене не се информират за 
културната програма на гра-
да? И дали наистина не виж-
дат възможност да спечелят 
точно в тези вечери, когато в 
Бургас са се струпали мнози-
на фенове на различните му-

зикални жанрове. Защото не 
е само концертът на Arctic 
Monkeys.

Със сигурност няколко-
то допълнителни надника на 
персонала биха се избили от 
оборота, направен от гладна-
та тълпа, която след като е 
заситила артистичните и му-
зикалните си потребности, 
иска да задоволи и физиче-
ския си глад. 

Готов ли е бизнесът за големите музикални прояви
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Концертът на Arctic Monkeys на Морска гара



Преди на сцената да изле-
зе носителят на десетки му-
зикални награди, продал по-
вече от 30 милиона сингъла, 
момчетата от „Скандау“ по-
дгряха хилядите хора, събра-
ли се на пристанището. 

Варненци идват на 
почивка в Бургас 
за концерти

Доволни от огромния инте-
рес към фестивалното лято в 
Бургас със сигурност са соб-
ствениците на апартаменти под 
наем и хотелиери. Истински 
бум на нощувките отчитат пред 
репортер на „Черноморски 
фар“ от бранша. 

„Дори и да се случи да ми 
откажеха нощувки, всичко вед-
нага се заемаше на минутата. 
Особено в началото на август, 
когато имаше много фестивали 
и концерти. Какво по хубаво от 
това да съчетаеш ходенето на 
море, с изживяването на кон-
церт на любима група?“, заявя-
ва рентиер от Сарафово. 

Мъжът дори добави, че вто-
ра поредна година по някол-
ко пъти има заявки за почив-
ки от по минимум една сед-
мица от варненци. Обяснява 
си го с факта, че жители-
те на морската ни столица 
предпочитат Бургас именно 
заради изключително пъст-
рия му фестивален календар 
през лятото. 

От скромното начало 
до музикалната 
столица на България

Превръщането на Бургас 
в музикална столица на 
България започна с бавно 

темпо и не толкова много 
публика, но пък с качестве-
ни изпълнители, включител-
но и световноизвестни име-
на именно на Морска гара, 
още през 2017-а. Тогава се 
проведе първото издание на 
BURGAS JAM или така наре-
чения от феновете впослед-
ствие Китарен фест. Той съ-
бираше около 2-3 хиляди 
души публика и се проведе 
в три поредни години, като 
се счете за изключително 
успешен.

Оценка за това, че Морска 
гара се оказа точното мяс-
то, бе и заявката една годи-
на след първия Китарен фест 
за провеждането на дебют-
ното издание на вече превър-
налия се в традиционен фес-
тивал на любимите ни изпъл-
нители от 80-те и 90-те годи-
ни – SPICE MUSIC FESTIVAL. 
Локацията – отново Морска 
гара. SPICE-а също стартира 
по-скромно, но с всяка след-
ваща година надгражда из-
ключително добре. 

Добре замислената лока-
ция за провеждане на кон-
церти и фестивали - Морска 
гара - се оказва магнит за 
световните звезди и с всяка 
изминала година виждаме за-
силения интерес за участие 
във фестивали или организи-
ране на отделни концерти от 
тяхна страна. Arctic Monkey и 
Джейсън Деруло са най-прес-
ните примери за това.

Бъдещето
Така че защо да не видим 

и други големи групи и изпъл-
нители в близкото бъдеще? И 
ако бургаският плаж бе лока-
цията на трите много успеш-
ни издания на Spirit of Burgas, 
то Морска гара, по всичко из-
глежда, се утвърди като аре-

ната за събития от величина-
та на Спирита. Да, не може 
да се сравнява като посещае-
мост с плажа поради ограни-
ченото пространство, но пък 
поне засега няма проблеми 
с оплакващи се реститути от 
шумната музика. 

Това е нещо хубаво за гра-
да и трябва да продължи да 
се случва, тъй като е пряко 
обвързано с целия туристиче-
ски бранш – от обикновените 
кафенета до четири- и петз-
вездните хотели. Всички пе-

челят от притока на музикал-
ни фенове към града. 

Разбира се, не може да не 
се спомене и липсата на го-
леми паркинги в близост до 
Морска гара, които да пое-
мат големия брой посетите-
ли с автомобили, пристига-
щи в града за концерта. Два-
три буферни паркинга на раз-
лични локации в Бургас ще 
са добре дошли в такива си-
туации, вместо да се нала-
га част от улица „Булаир“ да 
се обособява за паркиране. 

Има градски транспорт, кой-
то тази година реагира много 
добре и пусна допълнителни 
курсове, за да обхване път-
никопотока след концерти-
те. Това е още една причина 
да се помисли за буферните 
паркинги, но пък знаем като 
цяло и как бургазлии прием-
ат идеята за такива до домо-
вете си. 

И ако до момента Бургас се 
утвърждава като лятна столи-
ца на България, то с отваря-
нето на „Арена Бургас“ (кога-

то и да е това), спокойно мо-
жем да се надяваме да дока-
раме и звезди от още по-го-
леми величини, тъй като ка-
пацитетът й за това ще е аб-
солютно достатъчен. 

Дотогава оставаме в оч-
акване за следващия сезон 
и кого ще видим на сцената 
на Морска гара.

19-25 аВГУСт 2022Чф 5

утвърди се като фестивална дестинация

Книгата с автографи на Община Бургас получи 
нови звездни подписи, похвалиха се от админи-
страцията. 

Тази година, както писахме подробно в темата на 
броя, участие взеха редица световноизвестни гру-
пи и изпълнители, сред които и „Арктик Мънкис“, 
Джейсън Деруло, Араш и „Джипси Кингс“. 

Четворката от Шефилд, в лицето на инди рок ве-
ликаните от „Арктик Мънкис“, написа: „Благодарим 
ви, Бургас!“. 

Иранският изпълнител Араш пожела много любов и 
добави „Бургас, Вие сте най-добрите! С любов!“. 

Любовта бе мотив и в поздрава на Джейсън Деруло. 
„Благодаря, Бургас!!! С много любов!“.

Фламенко майсторите от „Джипси Кингс“ са удари-
ли по един автограф за спомен, без да оставят спе-
циално послание към бургазлии и града. Въпреки 
това, те и Араш оставиха топли спомени на бурга-
ската публика, събрала хиляди меломани по време 
на четвъртото издание на SPICE MUSIC FESTIVAL. 
„Арктик Мънкис“ и Джейсън Деруло бяха в морския 
град със собствени концерти няколко дни след фес-
тивала на 90-те.

Книгата с автографи на Общината 
получи нови звездни подписи

Още за фестивал-
ното лято четете на 
стр. 16-17 u



Съветници питат, 
администрацията отговаря

Силвия ШАТЪРОВА

В навечерието на Голяма 
Богородица Бургас се прос-
ти с един от емблематични-
те си художници, създал и 
оставил свой почерк в изку-
ството - Кръстю Тодоров-
Кеца. Неговият стил не мо-
же да бъде объркан. Почи-
татели на творчеството му, 
ученици, колеги и бургаска-
та общественост в един 
глас казаха: „Осиротяхме!“.

По свой начин с картини-
те си той връщаше в дет-

ството всеки един зрител, 
застанал срещу платната с 
арлекините, старите бурга-
ски къщи, лодките с чудаци, 
морето. Целият Бургас вли-
заше в малкото простран-
ство на великия творец, 
чийто стил е гротеската, но 
въпреки това и усмивка, и 
достатъчно оптимизъм. „Ако 
няма такъв, за къде сме?“, 
пита Кеца.

Последната изложба той 
подреди по случай рожде-
ния си ден в средата на юни 
в залата на Дружеството на 

художниците. В нея освен 
познатите персонажи като 
грамофон, море и къщи се 
появиха саксофон, фотоа-
парати, присъстваше отно-
во градът и къщите, които са 
му любими. Те са приказни 
и заради деформацията на 
всеки навяват нещо от дет-
ството, но за тях той из-
ползва истински детайли - 
тераса, покрив, капандура.

За арлекините, с които се 

запомнят неговите картини, 
говори с любов: „Всички 
можем да се отъждествим с 
арлекините, защото те из-
лъчват смях, но са тъжни и 
самотни, а човек става все 
по-самотен и самотен, от-
късва се от самия себе си. 
Моите арлекини са тъжни и 
самотни, опитват се да се 
измъкват от тъгата и само-
тата и да контактуват с ня-
кого“.

Простихме се  
с емблематичен 
художник - Кръстю 
Тодоров - Кеца
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„Черноморски фар“

Рекорден брой от 264 ав-
тори са изпратили 449 твор-
би за участие в биеналето 
"Приятели на морето". От 
тях 201 от 169 автори са се-
лектирани в изложбата, ко-
ято е подредена на двата 
етажа в галерия „Петко Зад-
горски” и в Дружеството на 
бургаските художници.

„Морето е изключителна 
сила, хората на изкуството 
могат да влагат в него 
страст, стремежи и всички-
те си търсения. Много сме 
щастливи, че към биенале-
то има толкова голям инте-
рес. Благодаря на нашите 
партньори, на моя екип и 
всички колеги”, каза Геор-

ги Динев - директор на 
градската галерия.

Пловдивският художник 
Никола Певичаров спече-
ли голямата награда на Об-
щина Бургас за живопис. 
Отличието му бе връчено 
от зам.-кмета по „Култура, 
туризъм и спорт” на Общи-
на Бургас Диана Саватева.

„Нека Богородица да па-
зи вдъхновението на всич-
ки хора на изкуството, кои-
то са призвани да творят. 
„Приятели на морето” е ед-
но от най-жизнените съби-
тия, картините имат сми-
съл, когато хората заста-
нат срещу тях и могат да 
възприемат това богатство 

и въображение на тво-
рците”, сподели зам.-кме-
тът Диана Саватева.

Биеналето се провежда за 
10-и път след неговото въз-
становяване и се организира 
от Бургаска художествена 
галерия „Петко Задгорски”, 
Община Бургас и Дружество-
то на художниците.

Биеналето „Приятели на морето“ отличи трима майстори на четката
изложбата започна с едноминутно мълчание в памет на големия Кец

Вижте отличените:

Наградата за млад ав-
тор на Съюза на българ-
ските художници получи 
Кристин Тодорова. При-
зът е подплатен с парич-
на награда от 1000 лева.

Наградата за графика 
на името на Тодор Ата-
насов и 1000 лева е за 
Севдалина Проданова.

Наградата на БХГ "Пе-
тко Задгорски" и парич-
на премия в размер на 
2000 лева получи Милчо 
Талев.

Наградата на Община 
Бургас за графика и 1200 
лева отиде при Димитър 
Кулев.

Наградата на Община 
Бургас за скулптура и 
2500 лева е за Румен Не-
чев.

Наградата на Община 
Бургас за живопис и 
2500 лева е за Никола 
Певичаров.

„Едно от емблематичните имена в изкуството – художникът 
Кръстю Тодоров, ни напусна.

По този повод кметът Димитър Николов изказва своите събо-
лезнования на неговото семейство, близките, колегите и прия-
телите му.

"С тъга разбирам, че си е отишъл Кръстю Тодоров - Кеца. По-
следната си изложба представи преди по-малко от два месеца 
в галерията на Дружество на бургаските художници.

Бургас загуби колоритна, цветна и неподражаема личност, 
световно име в изобразителното изкуство. Човек с уникален 
почерк и в творчеството си, и в живота.

Съболезнования на съпругата му - Дора Тодорова, на близ-
ките и на приятелите му.

Мир на душата му!".

Кметът Димитър Николов: 
Бургас загуби колоритна, 

неподражаема личност

„Моите арлекини са тъжни и самотни, 
защото човек става все по-самотен“, 
казваше за любимия си персонаж той

Издателката Румяна Емануилиду с големия художник

Част от творчеството на Кеца



През август, фирма „ГИ-
ГАСТРОЙ“ ООД изгражда 
нов пътен надлез на терито-
рията на община Айтос, видя 
НП. Обектът е част от проект 
„Рехабилитация на железо-
пътна линия Пловдив - Бур-
гас, Фаза 2“ и се осъществя-
ва с финансиране по Опера-
тивна програма „Транспорт 
и транспортна инфраструк-
тура 2014 – 2020“ от Евро-
пейския съюз, чрез сред-
ства от Кохезионен фонд и 
със средства от национал-
ния бюджет. Възложител на 

обекта е ДП „Национална 
компания „Железопътна ин-
фраструктура“.

На 16 август 2022 г. ста-
нахме свидетели на уника-
лен строителен процес, кой-
то може да се види вероят-
но веднъж в живота - как се 
изгражда надлезната кон-
струкция над жп линията 
край с. Черноград. Бяхме на 
място, за да проследим по-
лагането на 30-метрови сто-
манобетонни греди, всяка 
с тегло от 33.5 тона, за из-
граждане на надлеза. Нау-

чихме, че кранът, който вди-
га огромната греда на 11 ме-
тра височина, за да може да 
я постави на конструкцията, 
тежи 225 тона.

От инж. Симеон Златков - 
главен инженер на „ГИГАС-
ТРОЙ“ ООД научихме още, 
че договорът на фирмата е 
за изграждането на два над-
леза - на жп линията в Чер-
ноград и Тополица. Докато 
бяхме на обекта, положи-
ха две от общо шестте гре-
ди, които ще оформят новия 
надлез. Интересното за кон-
струкцията е, че за първи път 
в железниците се прилага 
технология за изграждане на 
нов вид насипни устои.

За да се работи спокойно, 
беше уговорен часови "про-
зорец", в който се спира дви-
жението на влаковете и се 
изключва напрежението от 
27.5 киловолта в контактна-
та мрежа, обясни инж. Зла-
тков. Тежкотоварните ками-
они, които превозват сто-
манобетонните греди, са на 
фирма "Георгиеви" - Стара 
Загора. Стоманобетонните 
елементи са произведени в 
ЗСК - Стара Загора. 

Това е третият надлез в 
страната, който в рамки-
те на тази година изграж-
да „ГИГАСТРОЙ“ ООД. Още 
два надлеза над жп линията 
са проектирани на територи-
ята на общината – при с. Ка-
рагеоргиево и гр. Айтос (пътя 
за с. Малка поляна). 

Надлези се изграждат в 
жп участъците, в които вла-

ковете ще се движат с над 
130 км/ч. Модернизацията на 
жп инфраструктура има за 
цел постигане на по-висока 
скорост на движение на вла-
ковете – до 160 км/ч. Затова 
е необходимо да бъде осигу-
рено "пресичане на линията 
на две нива", чрез изграж-
дане на пътни и пешеходни 
надлези на мястото на съ-
ществуващите прелези. По 
този начин ще бъде сведен 

до минимум рискът от инци-
денти и жертви при пресича-
не на железопътната инфра-
структура от други превозни 
средства и хора. 

Целта е по-високата ско-
рост и по-високото качест-
во на жп услугите, което да 
спомогне за повишаване на 
конкурентоспособността на 
железопътния в сравнение с 
другите видове транспорт. 

НП

   

ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен
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Изграждат надлез „Черноград“ - такова строително 
действие може да се види веднъж в живота

Полагат шест 30-метрови стоманобетонни 
греди, едната с тегло 33.5 тона

Да наблюдават полагането на една от стоманобетонните греди, на място бяха 
кметът Васил Едрев, представител на фирмата-изпълнител и експерти от об-
щинската строителна дирекция

30-метровата греда с тегло 33.5 т

От високо
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Стефка НИКОЛОВА

В прохладното утро на 
13 август т.г., в клуба на ул. 
„Паркова“ 52 членовете на 
Тракийско дружество "1897 
Петър Киприлов" - Айтос 
проведоха отчетно-избор-
но събрание. Избрано беше 
ново ръководство. 

След регистрация и про-
верка на кворума, членът 
на УС Златка Вълева като 
водещ на събранието обяви 
дневния ред. Председате-
лят на Управителния съвет 
на дружеството Пламен Ми-
хайлов представи отчет за 
работата на УС през годи-
ната, приоритетите на тра-
кийската организация и пла-
на за дейността на друже-
ството през следващия отче-
тен период. С удовлетворе-
ние беше отчетено завърш-
ването на проекта „Паметен 
знак на Петър (Пею) Кипри-
лов“ в чест на 170 годишни-
на от рождението на свеще-
ника и 125 години от начало-
то на организирано тракий-
ско движение в България. 
Съобщено беше, че паметни-
ят знак на Петър Киприлов, 
който открихме тържествено 
на 7 август 2021 г., е узаконен 
с Акт 16 и вече е собственост 
на Община Айтос. С призна-
телност към делото и живо-
та на своя патрон тракийци 
гордо заявяват, че благода-
рение усилията на членове-
те на Инициативния коми-
тет на Тракийското друже-
ство и финансовата подкре-
па на над осемдесет дарите-
ли от община Айтос и страна-
та за изграждане на памет-
ния знак, в нашия град вече 
има паметник на един истин-
ски народен будител Петър 

Киприлов – учител, свеще-
ник и революционер. 

По предложение на Ини-
циативния комитет, Общото 
събрание реши да преизда-
де биографията на своя па-
трон с приложения – родо-
словното дърво на семей-
ство Петър Киприлов и Стан-
ка Кържева, списък на дари-
телите за изграждане на па-
метния знак, нови сведения 
от писателя Иван Бубалов - 
почетен гражданин на Бур-
гас, за революционната и 
благотворителна дейност на 
свещеника в началото на ми-
налия век в Странджанско и 
Айтоска околия. 

В своите изказвания учас-
тниците в събранието напра-
виха бележки и препоръки 
за бъдещата работа на ръ-
ководството на Тракийска-
та организация. Като при-
оритет на новото ръковод-
ство на Тракийското друже-
ство се очерта осигуряване 
на клубно помещение, за ко-
ето ще разчитаме на реша-
ващата подкрепа на Общи-
ната. Емоционално изказ-

ване направи дългогодиш-
ният тракийски деятел Ди-
митър Ошавков, който про-
следи историята на тракий-
ското движение в Айтоския 
край и борбата на българи-
те-бежанци от Източна и Бе-
ломорска Тракия, от Мала 
Азия и Македония в защита 
на техните имуществени и 
човешки  права. Той уведо-
ми членовете на Общото съ-
брание на тракийци за изгот-
вения и депозиран в Тракий-
ски научен институт София, 
доклад за историята на тра-

кийската организация в Ай-
тоска околия от учредяване-
то й до наши дни, предназна-
чен за издаване „Енциклопе-
дия Тракия“. 

Председателят на Коми-
сията по предложенията То-
дор Кирязов съобщи име-
ната на кандидатите за нов 
УС. Преди гласуването Пла-
мен Михайлов заяви, че по-
ради изтичане на мандата му 
и по лични причини си прави 
отвод като председател на 
Тракийското дружество. Съ-
бранието уважи молбата му 

и той бе включен като редо-
ви  член на УС. Общото съ-
брание гласува и избра нов 
състав на Управителен съвет 
с председател Мария Гос-
подинова Тодорова, потом-

ка на тракийски бежанци от 
Източна Тракия. 

Новият председател има 
завършено висше образо-
вание „Специална педагоги-
ка“ в Шуменския универси-
тет „Епископ Константин Пре-
славски“ и специализира „Ло-
гопедия“ в същия универси-
тет. Дългогодишният член на 
Управителния съвет на Тра-
кийско дружество „1897 Пе-
тър Киприлов“ Тонка Трухче-
ва пожела успех на новото 
ръководство и неговия пред-
седател Мария Тодорова. Съ-
щевременно тя предложи на 
събранието да учреди звани-
ето „Почетен председател“ на 
Тракийското дружество в Ай-
тос. Общото събрание гласу-
ва и единодушно избра Ди-
митър Ошавков за Почетен 
председател на Тракийско 
дружество "1897 Петър Кипри-
лов", който благодари на тра-
кийци за оказаната чест.

Мария Тодорова е новият председател на  
Тракийското дружество „1897 Петър Киприлов“ - Айтос

В началото на седмица-
та, по инициатива на об-
ластния управител проф. 
Мария Нейкова се проведе 
работна среща с ръковод-
ството и членовете на Асо-
циацията по ВиК, за да бъ-
дат обсъдени възможност-
ите за намаляване потре-
бителската цена на ВиК ус-
лугите, която от 1 август е 
4,39 лв. На работната сре-
ща присъстваха кметът Ва-
сил Едрев и председателят 
на Общински съвет - Айтос 
Красимир Енчев.

Според областния упра-
вител Мария Нейкова, но-
вата цена на ВиК услуги-
те е непосилна за голяма 
част от населението на об-
ластта, а инвестиции са не-
обходими, но за реализира-
нето им трябва да се търсят 
начини, които да намалят 
тежестта върху гражданите. 
Присъстващите се обеди-
ниха около предложението 
ръководството на ВиК-Бур-

гас да преразгледа инвес-
тиционния си план, както и 
източниците за финансово-
то обезпечаване на реали-
зацията му. До 5 септември 
е срокът, в който директо-
рът на ВиК-Бургас трябва 
да представи на кметовете 
и областния управител про-
менения формат на бизнес 
плана, предложения за на-
маляване на оперативните 
разходи, оптимизиране на 
програми и дейности, както 
и възможностите за осигу-
ряване на финансови сред-
ства. Имаше и указания към 
„ВиК-Бургас“ ЕАД за канди-
датстване за целево финан-
сиране от "Български ВиК 
холдинг" EАД.

Общините да станат акци-
онери във ВиК, да се пре-
разглежда решението на 
КЕВР, закриване на Асо-
циацията по ВиК и норма-
тивни промени в сектора 
бяха другите  предложения 
в залата.

Айтоските тракийци избраха 
и нов Управителен съвет

Търсят възможности за 
по-ниска цена на водата

Отборите момчета и мо-
мичета на баскетболен клуб 
"Вихър" - Айтос участваха в 
международния турнир "ПО-
СЕЙДОН" в град Примор-
ско. Момчетата изиграха два 
мача срещу отборите на БК 

"Етър" - Велико Търново и 
БК "Светкавица" - Търгови-
ще. Момичетата играха с от-
бор от Чехия и БК "Светкави-
ца" - Търговище. "Добри сре-
щи за нашите отбори, макар 
че имаше доста липсващи 

състезатели. Не забравяй-
те, орлета! Тренировки и пак 
тренировки. И така ще про-
дължаваме да летим напред 
и нагоре!" коментира тре-
ньорът Дечо Коешинов.

НП

Лицата, при които лабо-
раторно е доказан COVID-
19, ще подлежат на изола-
ция за период от 7 дни, а не 
както досега за 10 дни. Кон-
тактните лица ще подлежат 
на 5-дневна карантина (досе-
га карантината беше с про-
дължителност от 7 дни). 

Под карантина няма да 
бъдат поставяни хората, ко-
ито в рамките на последни-
те 90 дни са преболедували 
COVID-19, както и онези, ко-
ито в рамките на последните 
3 месеца имат завършен вак-
синационен курс или поста-
вена бустерна ваксина.

За хора след последна 
имунизация няма да се на-
лага карантина.

Хората, които са с пълен 
имунен статус или са пребо-
ледували, дори и да са кон-
тактни, няма да бъдат огра-
ничавани за това да рабо-
тят, да излизат и да поддър-
жат нормалния си начин на 
живот.

ПРОИЗШЕСТВИЯТА
• На 12 август около 16.30 ч. в райо-

на на кръстовището на айтоските улици 
„Братя Миладинови“ и „Дядо Стойно“, л.а. 
„Пежо 207“, управляван от 22-годишна ай-
тозлийка, поради движение с несъобразе-
на с ремонтиращото се пътно платно ско-
рост и невъзможност за спиране при за-
действане на спирачната система, блъс-
ка дете – велосипедист (момченце на 10 
години от Айтос). Детето е с охлузвания 
в областта на долните и горни крайници, 
прегледано в УМБАЛ – Бургас и освобо-
дено за домашно лечение. 

• На 13 август в 18.15 ч. на бургаската 

улица „Фотинов“ №35, до игрална зала 
„Елдорадо“, поради загуба на контрол, 
самостоятелно катастрофира велосипед, 
управляван от 41-годишен айтозлия, кой-
то пада на земята и се самонаранява. По-
страдалият е прегледан в УМБАЛ - Бургас 
и освободен за домашно лечение с кон-
тузни рани по лицето и спукана дясна веж-
да, без опасност за живота.

• В резултат на полицейските действия 
на служители от Второ районно управле-
ние – Бургас и Районно управление – Айтос 
по отношение грабежа на мобилен теле-
фон IPhone 11, собственост на 36-годишен 
бургазлия, осъществен около 16.30 ч. на 15 
август в близост до минералните бани в кв. 
„Ветрен“, са установени извършителите на 

деянието. Това са двама криминално про-
явени айтозлии на възраст 36 и 46 години, 
които направили пълни самопризнания и 
върнали ограбения телефон. Работата по 
случая продължава от служители на Вто-
ро районно управление – Бургас.

• Криминално проявен пенсионер от-
крадна велосипед в Айтос. Той е собстве-
ност на 63-годишен айтозлия. Престъпле-
нието е извършено на 3 август. В резултат 
на полицейските действия на служители 
от Районно управление – Айтос е устано-
вен извършителят на деянието – 71-годи-
шен криминално проявен айтозлия. Той е 
направил пълни самопризнания и върнал 
откраднатия велосипед. Работата по слу-
чая продължава. 

Две нови 
заповеди 

за COVID-19 
в сила от 
18 август

Баскетболните ни момчета и 
момичета на турнира 

„Посейдон“ в Приморско



Сградата на бившата по-
ликлиника в Айтос, сега „Ме-
дицински център І“ ЕООД 
вече няма да се наводнява 
при всеки дъжд. Тест за ка-
чеството на ремонта на по-
крива беше поройният дъжд 
над Айтос, който се изсипа 
точно на финала на ремонт-
ните дейности.

Новото солидно покривно 
покритие не пропусна нито 
капка, радват се и пациенти, 
и медици. Здравината на по-
кривната конструкция беше 
оценена и от инвеститорския 
контрол, научи НП. Ремонти 
са извършени по фасадата и 
в коридорите, няма и следа 
от мухъла по стените. С но-

вата фирмена табела, която 
беше монтирана на 18 август 
т.г., (след редакционното при-
ключване на този брой) бяха 
финализирани както плани-
раните, така и допълнителни-
те строителни дейности по ре-
новиране на сградата.

Досега са правени само 
частични ремонти без същест-

вен ефект, а течовете продъл-
жаваха през годините, особе-
но през есенно-зимния сезон 
и пролетта. "Течовете бяха 
във всички помещения на вто-
рия етаж. И съответно - в ка-
бинетите падаха боя, мазил-
ка...", казаха преди ремонта 
за НП медици. "Много колеги, 
които са наематели в сграда-
та, се обръщаха към мен като 
наемодател, с молба пробле-
мът да бъде решен. Беше ясно 
за всички, че покривът спеш-
но и основно трябва да се ре-

монтира. Успявахме нещичко 
да направим, но с временен 
ефект. И в същото време не 
успявахме да се справим, за-
щото проблемите с теча бяха 
много сериозни“, заяви на 
старта на ремонта д-р Феим 
Мурад, Управител на „МЦ І“ 
ЕООД - Айтос. 

До решение за първия в ис-
торията на МЦ основен ре-
монт на покрива се стигна в 
края на м. февруари т.г. По 
предложение на кмета Васил 
Едрев Общинският съвет реши 

да пренасочи средства, отпус-
нати с постановление на Ми-
нистерски съвет, за преодо-
ляване на ковид проблемите. 
255 хил. лв. беше сумата, коя-
то Съветът гласува за ремонт-
ните дейности.

Ефектът от ремонта ще се 
усети през предстоящия есен-
но-зимен сезон, но от фирма-
та изпълнител са сигурни, че 
проблемът е намерил трай-
но решение за много години 
напред.

НП

Айтоската 2021-ва на страниците 
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Поройният дъжд тества основния ремонт  

на покрива на Медицинския център в Айтос
Сградата вече няма да се 
наводнява при всеки дъжд

Обявява прием на деца за 
тренировки по футбол за 2022-
2023 година . Желаещите деца 
да са родени през периода 
2004-2017 година . Треньори на 
различните групи ще бъдат как-
то следва:

Треньор Борис Николов ще 
тренира деца от набор 2004, 
2005, 2006, 2007 година

Телефон за  контакт : 
0884 101096

Треньор Милен Минчев ще 
тренира деца от набор 2008-
2009 година и 2010-2011 година

Телефон за контакт: 0887 584610
Треньор Димчо Данов ще тренира деца от набор 2012-

2013 година и 2014-2015 година
Телефон за контакт: 0888 399399
На новосформираните групи, родени през 2016-2017, 

година треньор ще бъде Валентин Иванов - Чалъма 
Младши.

Телефон за контакт: 0884 793798
Подбрали сме най добрите треньори, които да напра-

вят децата истински шампиони по футбол!
Очакваме вашите обаждания!

Стани част от отбора!
ФК „Вихър“ Айтос 

През 60-те години на ми-
налия век айтоският жур-
налист Милко Андонов, а 
след това айтозлията ис-
торик Георги Т. Георгиев и 
краеведът айтозлия Петър 
Панчев описват едно зна-
менателно събитие, стана-
ло преди точно 115 години 
- "С велосипед от Айтос до 
Лондон и обратно".

Неслучайно, тези извест-
ни айтоски мъже се вълну-
ват от интересното велопъ-
тешествие. Главен герой в 
него е айтоският колоездач 
Ангел Стамболиев, учител 
по професия. Подпомогнат 
от местното колоездачно 
дружество с парични сред-
ства, след кратки уговор-
ки и приготовления, Стам-
болиев и неговият приятел 
Димо Ангелов от Габрово, 
яхват велосипедите и след-
ват картата, която да ги от-
вежда в Лондон. Целта им 
е Балканското изложение в 
английската столица. Годи-
ната е 1907-а.

И двамата са облечени в 
специална униформа и пре-
пасани с трикольорни лен-
ти. Смелчаците въртят пе-
дали по хубави и по лоши 
пътища, преодоляват мно-
го трудности, налага се да 
се борят и с природни сти-
хии. Преминават през ня-
колко европейски държави 
– Румъния, Унгария, Герма-
ния и Белгия. Правят кратък 
престой в Будапеща и след 

25-дневно пътуване прис-
тигат благополучно в Лон-
дон. Там всеки ден изми-
нават дълги разстояния из 

града с велосипедите си, а 
с външния си вид и пове-
дението си са атракция за 
лондончани и посетителите 

на изложението.
„Лондон и Балканската 

изложба” е заглавието на 
книгата, която написват и 
издават след завръщането 
си в България. В нея раз-
казват за забележително-
стите на града и за излож-
бените щандове, споделят 
перипетиите и чувствата, 
които са ги вълнували по 
време на пътешествието. 
Книгата наподобява Алеко-
вата “До Чикаго и назад”, 
но написана от велопъте-
шественици. 

На връщане двамата ко-
лоездачи минават по друг 
маршрут – през Франция, 
Италия, Австрия и Сърбия. 
При завръщането си в стра-
ната Стамболиев и Заимов 
са посрещнати тържестве-
но, поднасят им много по-
даръци, а те разказват за 
видяното в европейските 
държави. 

За 46 дни двамата вело-
пътешественици изминават 
общо 7351 км. Издадената 
пощенска картичка с лико-
вете на Стамболиев и Заи-
мов се разпространява из 
страната в хиляди екзем-
пляри. Имената им са за-
писани в списъка на пър-
вите велопътешественици 
в света. И въпреки голяма-
та му известност преди по-
вече от век, днес липсват 
други сведения за Ангел 
Стамболиев и неговите на-
следници.

Първите български велопътешественици 
Ангел Стамболиев от Айтос и Димо Заимов  

от Габрово - 1907 г.

ОБЯВА
Военно окръжие ІІ степен – 

Бургас съобщава, че със за-
повед №3РД-847/04.07.2022г. 
на командира на Сухопътните 
войски, са обявени 265 (двес-
та шестдесет и пет) войнишки 
длъжности за приемане на во-
енна служба на лица, завърши-
ли граждански средни или ви-
сши училища, във военни фор-
мирования (в. ф.) от Сухопътни-
те войски, както следва:
• в гарнизон София, 18 бр.;
• в гарнизон Стара Загора, 
45 бр.;
• в гарнизон Ямбол, 35 бр.;
• във в. ф. 52740 - Хасково, 
20 бр.;

• във в. ф. 34750 - Карлово, 
102 бр.;
• в гарнизон Плевен, 30 бр.;
• във в. ф. 54060 - Шумен, 5 
бр.;
• във в. ф. 42600 - Мусаче-
во, 10 бр.;

Срок за подаване на доку-
менти - до 26.08.2022 г.

Повече информация за кан-
дидатстването и подаването на 
документите можете да получи-
те  в сайта на ЦВО http://www.
comd.bg/, в сградата на Воен-
но окръжие ІІ степен – Бургас 
на ул. „Цар Асен” № 4,  на тел. 
0882552009 и в офисите за во-
енен отчет в общините. 

Първият български 
велопътешественик е айтозлия

ОБЯВА

Военно окръжие ІІ степен – Бур-
гас съобщава, че  със заповед на 
командира на Военноморските 
сили,  № РД-01-317/20.07.2022 
г., е разкрита процедура за обявя-
ване на 108 (сто и осем) вакантни длъж-
ности за матроси (войници) във военни 
формирования от Военноморските сили, 
за приемане на военна служба на лица, 
завършили граждански, средни или ви-
сши училища в страната или в чужбина, 
както следва:
ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 32890 – 
БУРГАС (3 длъжности); 
ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 22480 – 
БУРГАС (32 длъжности);
ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 18360 – 
БУРГАС (11 длъжности);
ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 34590 – 

БУРГАС (2 длъжности);
ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 38920 – ВА-
РНА (16 длъжности)
ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 28580-ВА-
РНА (12 длъжности);
ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 34410 – ВА-
РНА (4 длъжности);
ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 32140 – ВА-
РНА (1 длъжност);
ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 26800 – ВА-
РНА (7 длъжности);
ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 26870 – ВА-
РНА (1 длъжност);
ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 54830 – ВА-
РНА (2 длъжности);

ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 
28430 – КАМЕНАР (2 длъж-
ности);
ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 
22580 – ПРИСЕЛЦИ (3 длъж-
ности);
ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 

36940 – ВАРНА (3 длъжности;
ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 38010 – ВА-
РНА (2 длъжности);
ЗА ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 32300 – ВА-
РНА (7 длъжности);

Срок за подаване на документи - 
до 07.09.2022 г.

Повече информация за кандидатства-
нето и подаването на документите можете 
да получите  в сайта на ЦВО http://www.
comd.bg/, в сградата на Военно окръжие 
ІІ степен – Бургас на ул. „Цар Асен” № 4,  
на тел. 0882552009 и в офисите за вое-
нен отчет в общините. 
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Три златни, един сребърен и седем бронзови медала 

за айтоските борци от Балканиадата в Турция
След две пропуснати годи-

ни заради ковид пандемия-
та, от 2 до 6 август т.г. в гр. 
Ялова, Република Турция, се 
проведе Седмата Балканиада 
по свободна борба за деца, 
момчета и момичета. За сед-
ми път спортният форум съ-
бра най-добрите млади борци 
на Балканите, седмо по ред 
беше и участието на спорт-
ния клуб по борба "Айтос" на 
международния тепих в тур-
ския град.

"Представянето ни беше 
много успешно, благодаря 
на всички състезатели от от-
бора. Традиционно, първен-
ството е много силно. На бре-
га на Мраморно море балкан-
ските клубове изпращат най-
добрите си състезатели във 
всички категории през годи-
ната. Получихме голяма под-
крепа от родителите - част от 
тях бяха с нас, пътувахме с 
личните си автомобили", ко-
ментира пътуването до юж-
ната ни съседка президен-
тът и треньор на клуба Ружди 
Ахмед, час след като отборът 
се завърна в Айтос.

Оказа се, че и главният ор-
ганизатор на международно-
то състезание е айтозлия и 
бивш републикански шампи-
он по свободна борба от ай-
тоската школа. Лютви Ахмед 
ръководи организацията на 
Балканиадата като предста-
вител на турската Федера-
ция по борба за община Яло-
ва. Пред НП Лютви Ахмед по-
твърди новината, че айтос-
ките момчета са преборили 
силната конкуренция за пър-
вото място в отборното кла-
сиране. "Три от момчетата на 
СКБ "Айтос" станаха балкан-
ски шампиони и взеха златни-
те медали. Напълно заслуже-
но те изведоха айтоския от-

бор на първо място. И деца-
та се представиха отлично", 
каза още представителят на 
федерацията.

Научихме и имената на 
"златните" ни момчета - Крис-
тиян Демирев - кат. 45 кг, Ва-

лентин Борисов - кат. 85 кг, и 
Мустафа Смаил - 80 кг. Най-
добър при децата се оказа 
Онур Мехмед - кат. +73 кг, 
който след сериозни битки 
спечели второто място и сре-
бърния медал в своята кате-

гория. За Онур научихме още, 
че отличните му спортносъс-
тезателни качества ще го от-
ведат наесен в Спортното 
училище в Бургас.

С рекордните 7 бронзови 
медала се завърнаха състе-

зателите в категория "деца" 
от международното състеза-
ние. Бронзови медали и тре-
тото място в своята категория 
спечелиха Тахир Мюмюнов, 
Михаил Желязков, Мустафа 
Хамза, Редван Яшар, Муста-

фа Мюмюнов, както и двама-
та братя Стефан и Алексан-
дър Николаеви, които живе-
ят в Бургас, но не пропускат 
нито една тренировка в зала-
та в Айтос.

НП

Краñимир КАЛУДОВ 

Майсторки в приготвяне-
то на питки и баници преме-
риха уменията си в кулина-
рен конкурс-изложба в село 
Съдиево. Организаторите на 
събитието - Мария Колева от 
Народно читалище „Христо 
Ботев 1928", общинските съ-
ветници Георги Янев и Евге-
ний Генчев и кметът на село-
то Щерион Щерионов като 
домакин, отправиха предиз-
викателство към всички, кои-
то още пазят старите семей-
ни рецепти.

Навръх празника Успение 
Богородично в уречения час, 
ръчно омесените и украсени 
творби бяха подредени в дво-
ра на местната църква „Све-
та Богородица“, за да бъдат 
оценени от експертно жури. 
По същото време край църк-
вата къкреше и курбан за 
здраве.

Членовете на журито, в 
чийто състав влизаше и ле-
гендарната майсторка гот-

вачка кака Веска, бяха из-
ключително затруднени от 
демонстрациите на толкова 
много сложни техники, вку-
сове и майсторлък, вложе-
ни в приготвянето питките и 

баниците по стари семейни 
рецепти.

След дълго анализиране и 
обсъждане журито избра но-
сителките на призовите мес-
та. Третата позиция беше от-

съдена на Полина Колева 
за нейната артистично и из-
ящно омесена питка. Второ-
то място зае местната май-
сторка на питките Зафирка 
Добрева заради сътворения 

от нея шедьовър.
Журито и всички участнич-

ки в конкурса, както и пуб-
ликата, аплодираха силно 
победителката в конкурса - 
Мария Петрова. Тя спечели 
отличието със своята пре-
красно омесена, изпечена 
и украсена питка. За трите 
майсторки имаше награди, 
но заслужено уважение, по-
даръци и грамоти получиха и 
всички участнички в конкур-
са. Наградите и подаръците 
бяха осигурени от общински-
те съветници Георги Янев и 
Евгений Генчев.

„Най-класическа баница“, 
„най-сладка баница“, „най-
красива питка“, „най-стил-
на питка“, „най-вкусен кекс“, 
„най-завита баница“... - има-
ше какви ли не категории. Ба-
ниците бяха бързо изядени, 
а по обяд свещеникът осве-
ти питките и курбаните, при-
готвени от майстори на аг-
нешкото.

Тогава вече празникът се 
изпълни с усещане за всеоб-

ща ситост. А за неуморима-
та Мария Колева от Народ-
но читалище „Христо Ботев 
1928", която превърна една 
смела идея в част от култур-
ния календар, както и за от-
дадените Георги Янев и Ев-
гений Генчев остана радост-
та от това, че за поредна го-
дина организираният от тях 
конкурс „Най-вкусна питка 
и баница“ показа, че в Съди-
ево кулинарните традиции са 
живи и привличат към себе 
си и млади, и стари. Конкур-
сът постепенно се превръ-
ща във важна дата в мест-
ните хроники и с всяка годи-
на майсторите в него стават 
все повече, а изделията им 
все по-добри.

На Успение Богородично 
хората от Съдиево намери-
ха още едни повод да заста-
нат рамо до рамо, като една 
общност, в двора на църква-
та. Да се посмеят, да се по-
веселят и да споделят праз-
ника заедно. А от това едва 
ли има по-хубаво.

Вкусна изложба и курбан за празника в СъдиевоНа Голяма 
Богородица 

Победителката в конкурса - 
Мария Петрова
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Областният управител 
проф. Мария Нейкова 
свика работна среща на 
членовете на Асоциаци-
ята по ВиК. Основната 
тема бе търсене на въз-
можности за намалява-
не на цената на ВиК ус-
лугите в областта.

Напомняме, че кметът 
Тихомир Янакиев отпра-
ви предложение към об-
ластния управител в ка-
чеството на Председа-
тел на общото събрание 
на Асоциация по ВиК на 
обособената територия, 
обслужвана от „Водо-
снабдяване и канализа-
ция“ ЕАД, гр. Бургас да 
свика ново събрание, на 
което да се преразгле-
дат част от приетите на 
20 април решения. Па-

ралелно с това подаде 
жалба против Решение 
№ БП-Ц-17 от 29.07.2022г. 
на КЕВР пред Админи-
стративен съд София.

В залата на Област-
на управа присъстваха 
почти всички кметове 
от област Бургас, както 
и голяма част от пред-
седателите на общин-
ските съвети. В среща-
та се включиха Тихо-
мир Янакиев и Георги 
Пинелов.

Кметовете поискаха 
директно обяснение от 
инж. Ганчо Тенев, изп.

директор на ВиК-Бур-
гас, относно рязкото 
поскъпване на водата 
в Бургас с близо 60%. 
Инж. Тенев обясни, че 
решението е взето от 
КЕВР и обвързано с ин-
вестиционната програ-
ма на дружеството, по-
големите разходи и за 
електроенергия, както 
и включването на язо-
вирите Ахелой и Порой 
като резервни водоиз-
точници на Бургас.

Четете на стр. 3Четете на стр. 4

Продължава на стр. 3

С изискана пощенска 
картичка Община Созопол 

стартира амбициозен проект

Четете на стр. 3

Художествената 
галерия доби 

заслужен облик
Четете на стр. 4 Четете на стр. 4

Янакиев постави 
важни теми пред 

Ефремова и Нейкова

Читалището в Росен със златен 
медал от национален събор
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Тихомир Янакиев към ВиК - Бургас: 
Не може решението на всеки проблем 
да бъде свързано с вдигане на цените

Областният управител, кметове и 
председатели на общински съвети 

от областта  на среща  
с представители на ВиК - Бургас



19 авгуÑт 2022ñтð. 2 Ñî çî ïîë ×ô10

Приключи почиства-
нето на поредното не-
регламентирано смети-
ще, констатирано на те-
риторията на м. Месари, 

гр. Созопол. 
Този пореден случай 

ни показва много ясно, 
че въпреки въведеното 
организирано сметосъ-

биране и сметоизвозва-
не на битовите отпадъ-
ци, както и създадената 
възможност за гражда-
ните да изхвърлят стро-

ителните отпадъци от ре-
монтите в домакинства-
та, наличието на отпадъ-
ци на нерегламентира-
ни места съпътства еже-
дневието ни. 

Община Созопол при-
зовава жителите и стро-
ителните фирми да под-
ходят отговорно към 
опазване на околната 
среда и да не изхвър-
лят безразборно свои-
те отпадъци.

Администрацията раз-
чита на всички граж-
дани тази практика да 
бъде прекратена, за да 
може общинските сред-
ства да бъдат влагани в 
нови и общественопо-
лезни дейности и при-
добивки.

„Убедени сме, че обе-
диняването на усилия-
та на общинска адми-
нистрация, бизнес и об-
щественост ще допри-
несат за една по-чис-
та община, такава, в ка-
квато искаме да израс-
нат децата ни“, комен-
тира кметът Тихомир 
Янакиев.

Общината почисти нерегламентираното 
сметище в местността Месари

Примата на българската поп 
музика Лили Иванова пред-
стави зашеметяващ концерт 
на летния театър в Созопол. 
Стотици хора от всички въз-
расти пяха заедно и дариха 
любовта си на неповторима-
та Лили. Концертът й включ-
ваше както нови песни, така и 
вечни нейни хитове, а на сце-
ната тя бе придружена от своя 
LI orchestra.

Концертът продължи близо 
два часа, като Лили Иванова 
след всяка песен излизаше 
напред и приемаше бурните 
аплодисменти на своите по-
читатели с вдигнати ръце, след 
което с уважение към своята 
публика се покланяше.

Събитието бе част от Наци-
онално турне 2022, което за-
почна на 14 април в родния й 
град Кубрат.

За прекрасното си твор-
чество и гостуването си в Со-
зопол тя получи цветя от кме-
та Янакиев и различни видо-
ве биомед от пчеларска фер-
ма „Странджа”, с. Индже вой-
вода.

Лили Иванова очарова 
созополската публика

19 авгуñт – 20:30 ÷аñа
Концерт на група „Спринт“ с Национална кампания 

увеличаване раждаемостта на българските деца 
Място: Черноморец, централен площад
Вход: свободен

20 авгуñт – 19:00 ÷аñа
Концерт на Национален фолклорен фестивал „Пер-

лита“
Място: летен театър „Аполония“ 
Вход: свободен

22 авгуñт - 20:30 ÷аñа
Театрална постановка "Как се търси нов съпруг"
Участват: Ани Михайлова, Веселин Цанев и Ивайло 

Калоянчев
Място: летен театър „Аполония“ 
Вход: билети на касата пред летен театър

22 авгуñт – 17:30 ÷аñа
Куклен театър „Трите прасенца“
Място : Етнографски музей 
Вход : билети на касата на Етнографски музей

23 авгуñт – 20:30 ÷аñа
Театрална постановка „Сватба със закъснител“
Място: летен театър „Аполония“ 
Вход: билети на касата пред летен театър

23 авгуñт – 10:30 ÷аñа è 17:30 ÷аñа
Куклен театър „Трите прасенца“
Място : Етнографски музей
Вход : билети на касата на Етнографски музей

24 авгуñт – 20:30 ÷аñа
Концерт на група „Спринт“ с Национална кампания 

увеличаване раждаемостта на българските деца 
Място: летен театър „Аполония“ 
Вход: свободен

24 è 25 авгуñт – 17:30 ÷аñа
Куклен театър „Море от ваканция“
26 август – 10:30 часа и 17:30 часа
27 август – 17:30 часа
Куклен театър „Дядо вади ряпа“
Място: Етнографски музей
Вход: билети на касата на Етнографски музей

26 авгуñт – 19:00 ÷аñа
Презентация на книгата „Необикновени“ , автор Цве-

телина Йорданова, водещ- Росица Колева
Място: Средновековен манастирски комплекс (до га-

лерия Ласкариди)

28 авгуñт – 19:00 ÷аñа
Презентация на книгата „Омала“ , автор Констан-

тин Тилев
Място: Средновековен манастирски комплекс (до га-

лерия Ласкариди)

28 авгуñт – 05 ñåïтåìвðè 
Празниците на изкуствата „Аполония“

28 авгуñт – 20:30 ÷аñа – Офèцèаëíî îтêðèваíå 
Пðаçíèцè íа èçêуñтвата „аïîëîíèя“

Място: летен театър „Аполония“ 
Вход: билети на касата пред летен театър

Предстоящи 
културни събитияОпасните материали в 

бита могат да бъдат в най-
различни продукти – битова 
и строителна химия, техни-
чески материали, почиства-
щи средства, препарати за 
борба с вредители и др. Ако 
на опаковките има СИМ-
ВОЛИ ЗА ОПАСНОСТ, след 
употреба отделете опаков-
ките, заедно с остатъка от 
продукта и предайте отпа-
дъците в Център за събира-
не и временно съхранение 
на опасни битови отпадъци 
– Созопол или в мобилния 
пункт за събиране на опас-
ни битови отпадъци.

Включването на отпадъци 
с опасни свойства в общия 
поток битови отпадъци, вли-
яе отрицателно върху здра-
вето на хората, замърсява 
околната среда и наруша-
ва нормалната експлоата-
ция на депата, и системи-
те за оползотворяване на 
отпадъци.

Може да предадете отпа-
дъци като :

- Перилни и почиства-
щи препарати, пестициди и 

други растително-защитни 
препарати за дома и гра-
дината. 

- Живак и живак съдържа-
щи отпадъци (термометри, 
живачни прекъсвачи и др.).

- Оборудване, съдържа-
що хлорирани и флуорирани 
въглероди (като хладилници 
и климатици), домакински 
уреди (микровълнови печ-

ки), телевизори, офис обо-
рудване (компютри, прин-
тери, монитори), електри-
чески инструменти, масла 
(смазочни и моторни мас-
ла), спирачни и антифриз-
ни течности, батерии и аку-
мулатори.

- Отпадъци от поддържа-
не на здравето: фармацев-
тични продукти (лекарства 

с изтекъл срок на годност и 
не подлежащи на употреба, 
продукти, свързани с грижа 
за домашните любимци)

- Отпадъци от ремонти: 
бои, лакове, бояджийски 
материали, мастила, им-
прегнанти, лепила, разтво-
рители, замърсени опаков-
ки, кърпи за изтриване и 
замърсени облекла, в т.ч. 
и предпазни средства като 
маски и филтри, използва-
ни при нанасянето на по-
крития, замърсени дървес-
ни материали.

- Отпадъци от развлече-
ния и хоби, други отпадъ-
ци, образувани в бита, чий-
то състав и свойства съз-
дават риск за човешкото 
здраве и околната среда, 
в т.ч. свързани с упражня-
ване на хоби: Фотографски 
материали, музикални уред-
би, игрови конзоли, играчки 
с батерии и др.

Предайте опасните от-
падъци на удобно за Вас 
място.

тåëåфîíè çа вðъçêа: 
0884/311 678, 0884/311 676

Заедно можем да предотвратим попадането 
на опасни отпадъци в околната среда!
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„Свиках заседанието от 
желанието ми да се наме-
ри решение по тема, която е 
жизнено важна за жителите 
на Бургаска област. Действи-
телно цената на водата е не-
посилна за много хора. Ин-
вестиционният план и програ-
ма трябва да се преразгледа. 
Също така е нужно и да се 
оптимизират разходите, кои-
то на този етап не са необхо-
дими. Важно е да има инвес-
тиции, но те трябва да бъдат 
разумни“ , каза областният 
управител Мария Нейкова.

Кметът на Бургас Димитър 
Николов бе категоричен, че 
ВиК холдинга трябва да оси-
гури не кредит, а целево фи-
нансиране за язовирите Ахе-
лой и Порой. 

Кметът на Созопол Тихомир 
Янакиев заяви, че той, както 
други негови колеги, не е по-
лучавал покана за обществе-
но обсъждане за цената на 
водата.

„Има подробна инвестици-

онна програма, но само за 
тази година. Такава за след-
ващите 4 години не съм видял. 
Озадачава ме и бързината, с 
която бе приета новата цена и 

приемането на максималната 
й горна граница. Имаме и ин-
формация, че загубите на вода 
по трасетата на ВиК са на-
истина потресаващи – около 

80%. Какво още трябва да на-
правим, за да спрем това!? За 
себе си вярвам, че тези загу-
би после се калкулират в смет-
ките на хората. Нека ВиК на-

прави един нов план, да при-
оритизира нещата и всичко да 
е ясно и прозрачно. Не може 
решението на всеки проблем 
да бъде свързано с вдигане 
на цените. Като кмет не мога 
при всеки проблем да отивам 
и казвам на хората, че им вди-
гам данъците“ , каза той.

Основните предложения, 
около които се обединиха при-
състващите, е ръководството 
на ВиК-Бургас да преразгледа 
инвестиционния си план за от-
падане на неприоритетни про-
екти, както и източниците за 
финансовото обезпечаване 
на реализацията му.

До 5 септември директорът 
на ВиК-Бургас ще предста-
ви на кметовете и областния 
управител промененият фор-
мат на бизнес плана, предло-
жения за намаляване на опе-
ративните разходи, оптими-
зиране на програми и дей-
ности, както и възможности-
те за осигуряване на финан-
сови средства.

При необходимост ще се 
проведе нова работна сре-

ща за разясняване на проме-
нения инвестиционен план. 
Проф. Нейкова даде указания 
на ВиК-Бургас ЕАД да подгот-
ви необходимите документи за 
кандидатстване за целево фи-
нансиране от „Български ВиК 
холдинг“ EАД.

„В инвестиционната про-
грама ще представя всич-
ки разходи на ВиК-Бургас 
на следващото заседание на 
асоциацията. Още не мога 
да кажа кои разходи могат 
да отпаднат. Тези с европей-
ско финансиране не могат. 
Ще преценим с другите про-
екти. Язовирите Ахелой и По-
рой също могат да отпаднат, 
ако някой реши, че на Бургас 
не му е нужно резервно во-
доснабдяване. КЕВР може да 
вземе друго решение за цена-
та на водата, след като асо-
циацията се събере отново 
и го реши. Може би това ще 
се случи до края на годината, 
но цената дотогава остава съ-
щата, каквато е сега“ , споде-
ли след края на срещата инж. 
Ганчо Тенев.

През 2019 г. Община Со-
зопол представи изложба-
та АПОЛОНИЯ/СОЗОПОЛ 
– ГРАД В СПИРАЛАТА НА 
ВЕЧНОСТТА, картография • 
археология • открития. Тя бе 
организирана в партньор-
ство с Национална библи-
отека „Св. св. Кирил и Ме-
тодий“, Военно-географска 
служба – МО, Междунаро-
ден търговски и културен 
център – ГЕОПАН Geopan и 
Общински културен инсти-
тут „Музеен център“ – Со-
зопол. 

Културното събитие от-
вори една голяма тема – то 
показа, че в световните ар-
хиви, музеи и частни колек-
ции има много неизвестни 
страници за Аполония Маг-
на, днешния Созопол. Така 
се породи идеята Община 
Созопол, нейните културни 
институции и партньори от 
изложбата, да обединят уси-
лия и започнат системна и 
последователна работа по 
издирването и публикува-
нето на културно-историче-
ското наследство на Созо-
пол, съхранено по света. С 
изискана пощенска картич-
ка, посветена на изключи-
телна находка от XVII в., чи-
ито следи се губят в сбирка-
та на неизвестен и до днес 

колекционер, започва пуб-
ликуването на първите ре-
зултати на проекта.

За един от тях разказва 
д-р Виолета ВАСИЛЧИНА – 
изкуствовед – научен кон-
султант на ГЕОПАН:

"Рисунката, изобразена 
на лицето на картичката, 
представя созополски пей-
заж от времето на турско-
то владичество. Въпреки ви-
димите белези на запусте-
ние и разруха, в които тъне 
градът, няколко топоса при-
ковават вниманието – руи-
ните на крайбрежните кре-
постни стени с крайъгълни 
кръгли кули, базата на ме-
мориален паметник колона 
(вероятно гръцка или рим-
ска), останките от фарова-
та кула, няколко едва на-
белязани полуразрушени 
корпуси на големи сгради, 
сред които може би и църк-
ва с купол, островът в дъно-
то с вятърни мелници и дру-
ги постройки – най-вече ос-
танки от средновековния 
Созопол".

Рисунката на стария Со-
зопол се счита за произве-
дение на фламандския ху-
дожник Ян Питърс, извес-
тен като голям документа-
лист-пътешественик.

Фотокопието (1962) от 

оригинала е от семейния 
архив на Оля Бакърджие-
ва. Рисунката е била прите-
жание на парижкия колек-
ционер М. Делакр – запи-
сана като номер 606 от ка-
талога му. Била е продаде-
на в края на 50-те или нача-
лото на 60-те години на ХХ 
век на неизвестен колекци-
онер (местонахождението 
й днес не е известно). Ней-
на фотография е била запа-
зена в колекцията на Шарл 
Стърлинг, консерватор в па-
рижкия „Лувър“ и професор 
по история на изкуството в 
Ню Йорк. 

Отпечатаната възпомена-
телна пощенска картичка е 
специално издание на Об-
щина Созопол и ГЕОПАН по 
проекта „АПОЛОНИЯ/СО-
ЗОПОЛ – ГРАД В СПИРАЛА-
ТА НА ВЕЧНОСТТА 2022“.

Благодарение на това 
опазено взаимодействие 
отпреди половин век, днес 
Созопол отново застава 
пред нас със своя суров 
средновековен облик. Пока-
заното изображение на по-
щенската картичка е само 
началото на едно ново тър-
сене на холандския ориги-
нал и това е една от цели-
те на проекта в следващи-
те години.

Професионалните 
състезатели по бокс 
Петър Драганов и 
Здравко Попов се 
обединиха около лю-
бимия спорт и обяви-
ха своя нов проект.

В периода 7-11 сеп-
тември 2022 г. те ще 
проведат боксов ла-
гер в Национална 
спортна база в град 
Созопол. Лагерът е 
подходящ за профе-
сионални спортисти, 
аматьори, любители 
на спорта и деца без 
значение от опита и 
възрастта, а треньо-
ри ще бъдат сами-
те те.

Созополчанинът 
Петър Драганов е 
един от най-проспе-
риращите български 
боксьори, 5-кратен 
републикански шам-
пион в аматьорския 
бокс, а в професио-
налната си кариера 
може да се похвали 
с три победи, две от 
които с нокаут, от три 
двубоя.

Здравко Попов е 
15-кратен шампион 
във всички възрас-
тови групи на Бълга-
рия, европейски ви-
цешампион за младе-
жи. В професионал-
ния бокс е с 10 побе-
ди, 7 от които с нока-
ут, един равен мач и 
нито една загуба.

Драганов и Попов 
обещават страхотна 
атмосфера и усло-
вия за трениране в 
Созопол!

Срокът за записва-
не за участие в боксо-
вия лагер е 20.08.2022 
г., а повече информа-
ция относно условия-
та може да получите 
на телефони:
+359 88 3468666 
Здравко Попов
+359 89 5007836  
Петър Драганов,
както и във Фейсбук 
профилите на спор-
тистите.

С изискана пощенска картичка 
Община Созопол  

стартира амбициозен проект

Созопол става 
център на бокса

Петър Драганов

Здравко Попов
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Тихомир Янакиев към ВиК - Бургас: Не може решението  
на всеки проблем да бъде свързано с вдигане на цените



Творческите колективи 
от 18 читалища от Бурга-
ска област се завърнаха 
от XII национален събор на 
народното творчество със 
заслужени награди и отли-
чия. Община Созопол бе 
представена от фолклор-
ните групи към Народно 
читалище "Ангел Величков 
1902", с. Росен, които оча-
роваха зрители и жури със 
своите изпълнения и кате-
горично заслужиха златен 
медал.

В Националния събор 
на народното творчество - 
Копривщица 2022 участие 
взеха и трите групи на ро-
сенското читалище. Детска 
група „Росенче“ изпълни-

ха „Тудоро, Тудоро“ и „Ку-
кувичка кукува“, смесена-
та група се представи с „Я 
Ойне Тойне“ и „Рано ране-
ше Станкина майка“, а мъж-
ката група изпълни песните 
„Прочу се Странджа плани-
на“ и „Кукувичка кукува“.

Тазгодишното фолклор-
но събитие премина под 
надслов „България пее в 
Копривщица“ и се проведе 
под патронажа на прези-
дента Румен Радев. Събо-

рът обедини състави от ця-
лата страна и включваше 
кукерски игри, възстанов-
ка на обреди и обичаи, пе-
сенен фолклор и хора, как-
то са се запазили от стари 
времена и са се предава-
ли от поколение на поколе-
ние и дефиле на автентич-
ни носии. Всички участници 
получиха грамоти за учас-
тие и за особени постиже-
ния в опазването на автен-
тичния български фолклор, 

а изпълненията им ще се 
съхраняват в златния фонд 
на БНТ и БНР.

През 2015 година, на XI 
издание на Националния 
фолклорен събор в Коп-
ривщица, НЧ „Ангел Вели-
чков-1902“ също не остана 
незабелязано. Тогава спе-
чели отличието за най-мно-
гобройно участие, а групи-
те към читалището се за-
върнаха с медали от пред-
ставянето си.

19 авгуÑт 2022 ×ôÑî çî ïîëñтð.412

вåñтíèê „Ñîçîïîë” èçëèçа ïðåç ñåäìèца в ïåтъê.
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Читалището в Росен със златен 
медал от национален събор

Тихомир Янакиев про-
веде среща със зам.-ми-
нистъра на труда и соци-
алната политика Ната-
лия Ефремова и област-
ния управител на Бур-
гас проф. Мария Ней-
кова. На нея присъст-
ва и зам.-кметът Тодор 
Дамянов, чийто ресор е 
именно социалната по-
литика. 

На срещата подроб-
но бяха обсъдени адми-
нистративните услуги в 
сферата на социалното 
обслужване на жители-
те и проектите, по кои-
то работи Община Со-
зопол. Основен акцент 
в дискусията бе възмож-

ността за обособява-
не на дом за възрастни 
хора и обучителни цен-
трове в сгради на тери-
торията на селищната 
система, които са с от-
паднала необходимост.

Поставен бе въпросът 
за възможностите за 
кандидатстване по про-
грами за обучение на чо-
вешкия ресурс и обмяна 
на опит и практики, по 
който Ефремова потвър-
ди, че в новия програ-
мен период може да се 
кандидатства по програ-
ма за транснационално 
сътрудничество.

Зам.-министър Ефре-
мова поздрави кметът 

Янакиев за обединява-
нето на всички социал-
ни услуги в едно звено, а 
именно Комплекс за со-
циални дейности и здра-
веопазване. 

Тихомир Янакиев за-
яви, че развитието на 
социалните дейности 
и грижата за хората в 
нужда е сред основни-
те приоритети на Об-
щина Созопол, зад кое-
то твърдение застана и 
проф. Нейкова, допъл-
вайки, че созополската 
община е една от сил-
но работещите и е не-
обходимо държавата да 
оказва помощ на таки-
ва общини.

Янакиев постави важни 
теми пред Ефремова и 

Нейкова

Художествената галерия в Созопол 
вече е огряна от светлина. Фасадното 
осветление на емблематичното за гра-
да място е ремонтирано, монтирани са 
нови LED осветителни тела от висок клас 
с висока устойчивост на влага и влияние 
на соли, както и с по-добри светлотехни-
чески характеристики, които да разкри-

ват красотата на сградата, паметник на 
културата, коментират от Общинска ад-
министрация.

Осветени също така са и археологиче-
ските разкопки на нос Скамни в близост 
до Галерията. Те вече се радват на по-
сещения и през нощта от жители и гос-
ти на града.

Художествената галерия 
доби заслужен облик



Интервю на  
Дона МИТЕВА

- Г-жо Спасова, приклю-
чи лятното турне на Ев-
ропейския потребител-
ски център по Черномо-
рието. Моля, кажете как-
ви са вашите впечатления 
като цяло?

- Лятната информационна 
кампания на ЕПЦ по горе-
щите точки по Черноморие-
то действително е добър на-
чин да сверим часовника си с 
потребителите и техните про-
блеми и въпроси. Тази годи-
на, след като мерките зара-
ди COVID-19 бяха отпуснати, 
сякаш повече хора успяха да 
пътуват зад граница и съот-
ветно ни споделяха своите 
преживявания. И нещо, кое-
то винаги ми прави впечатле-
ние - хората са доволни ко-
гато виждат, че някой полага 
усилия да ги информира, да 
им дава съвети, да бъде бли-
зо до тях.

- По-информирани ли са 
сега гражданите, в сравне-
ние с минали години?

- Да, онлайн информация-
та, до която винаги имат дос-
тъп потребителите, ги прави 
по-уверени не само при па-
заруване или пътуване зад 
граница, но и да знаят къде 
да потърсят съдействие, ако 
се наложи. Именно това е и 
нашата цел – да напомним 
тактично на тези, които зна-
ят, но може и да са забрави-
ли, или пък да информираме 

тези, които не ни познават, 
за това с какво можем ние 
да им помогнем при необхо-
димост. Пък и колкото повече 
- толкова повече, както каз-
ва Мечо Пух.

По време на нашите мо-
билни щандове потребите-
лите масово споделяха своя 
опит за това как са се спра-
вяли при закъснял полет, как-
во биха направили, ако им 
се загуби куфарът в чужда-
та държава, или пък колко 
дълго са чакали да им бъде 
доставена стоката, поръча-
на онлайн. Както винаги, и 
сега искам да благодаря на 
нашите домакини от общини-
те Бургас, Варна и Несебър, 
на Летище Бургас и Автога-
ра Юг в Бургас, както и на 
автогарата във Варна, които 
ни съдействат в нашите уси-
лия да бъдем по-близо до по-
требителите.  

За наша радост имаше и 
такива потребители, на ко-
ито вече сме успели да по-
могнем през годините и кои-
то следят нашите профили в 
социалните медии. И когато 
идваме в техните градове, те 
пък идват да ни видят. 

- Постъпиха ли жалби по 
време на турнето ви и от 
какво естество са те?

- Нашият офис е единстве-
но в София, но това не е преч-
ка да получаваме жалби от 
потребители от цялата стра-
на. От години целият процес 
по получаване, обработва-
не на жалбите и работата по 
тях заедно с колегите от съ-
ответния център в държава-
та на търговеца е изцяло ав-
томатизиран – необходимо е 

само съдействието на потре-
бителите – да ни предоставят 
документите, да уточнят ситу-
ацията, свързана с пробле-
ма, както и да са се опита-
ли да решат проблема сами, 
като са писали на търговеца. 
Въпреки това, има хора, кои-
то предпочитат да дойдат на 
място и да видят „очи в очи“ 
човека, който ще работи по 
тяхната жалба.

Именно и заради това по 
време на турнето ни постъ-
пиха редица оплаквания, 
свързани със закъснели по-
лети и загубени багажи. И в 
тези случаи обаче е необхо-
димо да ни бъдат предоставе-
ни всички документи по съот-
ветните казуси (билети, борд-
ни карти, оплакване до търго-
веца) и заради това очакваме 
потребителите да ни пишат и 
да допълнят своите жалби и 
в следващите дни да започ-
нем работа по тях.

- Какъв е профилът на 
човека, който търси ваше-
то съдействие - може ли да 
се унифицира?

- Ако разгледаме данните, 
които анализираме – по-го-
лямата част от хората, които 
четат нашия сайт, и потреби-
телите на социалните канали 
на ЕПЦ, са дами. Извън това 
обаче потребителите, кои-
то ни търсят, са най-различ-
ни – и по възраст, и по соци-
ален статус, и по осведоме-
ност. Има мъже, които се об-
ръщат към нас от името на го-
ляма компания, има и жени, 

които подават жалби за ця-
лата фамилия. Има и такива, 
които започват имейла си до 
нас с думи като тези „Преди 
време ми помогнахте за друг 
случай, затова сега пак моля 
за съдействие“…. Мисля, че 
един от най-възрастните, ко-
ито са потърсили нашата по-
мощ, беше мъж на 92 години, 
който беше поръчал по теле-
фона даден продукт, но не 
беше доволен от поръчката 
и я беше върнал към фирма-
та. С помощта на нашите ко-
леги от Международния цен-
тър в Обединеното кралство 
успяхме да му помогнем и да 
му върнем сумата от 74 лв. за 
върнатата поръчка, защото 
търговецът не съдействаше 
на потребителя.

За нас най-важното е по-
требителите да ни се доверят 
и да следват нашите препо-
ръки и съвети, за да можем 
да им помогнем и ние. Необ-
ходимо е да пазят документи-
те, касовите бележки, корес-
понденцията си с търговеца. 
И да знаят, че ако им иска-
ме доказателства като сним-
ки, например, това е защото 
смятаме, че така ще имаме 
по-голям шанс да стигнем до 
решение в техния казус.

- Това лято като че ли 
към всичките негативи, на-
трупани от ковид панде-
мията се добавиха и стач-
ките на кабинния и назе-
мен персонал по летища-
та. В тази посока като цяло 
ли постъпват най-много 
жалби?

- Да, около една трета от 
жалбите и оплакванията, по-
стъпили при нас в последни-

те месеци, са свързани имен-
но с проблеми със закъсне-
ли или отложени полети. Ста-
тистиката ни показва, че за 
първите 7 месеца и полови-
на жалбите в този сектор са 
с около 45% повече спрямо 
същия период за миналата 
година. 

- Какво основно трябва 
да знаят пътуващите със 
самолет, а и не само?

- Основното нещо, което 
трябва да знаят потребите-
лите е, че винаги имат право 
на информация. Но и самите 
те трябва активно да търсят 
и следят за промени на сай-
та на авиокомпанията, както 
и да проверяват електрон-
ната си поща, включително 
и спам папката си за евен-
туални промени. Именно за-
ради промените и отмените 
на полети в последните сед-
мици, още преди да тръгне-
те към летището, провере-
те дали полетът ще бъде из-
пълнен, както и колко по-ра-
но трябва да отидете на ае-
ропорта. 

Обикновено времето е 2 
часа, но има по-големи лети-
ща, които изискват това вре-
ме да бъде 3 и повече часа, за 
да може пътниците спокойно 
да минат през опашките за 
проверка и чекиране. Има 
и летища, където може да 
се възползвате от т.нар. fast 
track срещу допълнително за-
плащане. Това означава, че 

пътниците може да преминат 
през отделен, по-бърз поток 
за контрол на сигурността. 
Преценете обаче дали това 
е удачно за вашия случай, 
като задължително се увере-
те, че на съответното летище 
се предлага подобна опция, 
и то предварително.

Въпреки че на този етап 
държавите масово са свали-
ли ограниченията, свързани 
с пандемията от ковид, пре-
ди да потеглите на път, на-
правете проверка на сайта 
на Министерство на външни-
те работи или в платформата 
https://reopen.europa.eu. Ако 
купувате билет за по-късна 
дата през есента, може да 
обмислите и допълнителна 
застраховка в случай че се 
наложи промяна в планове-
те заради положителен тест, 
например. 

И още едно онлайн улес-
нение, което може да се из-
ползва – на сайта на Евро-
пейски потребителски цен-
тър България www.ecc.bg има 
„калкулатор за полети“, къде-
то изключително лесно и без-
платно може да проверите 
какви са вашите права и дори 
да изчислите какво обезще-
тение може да имате, ако са-
молетът ви е закъснял или 
е отменен. Чрез калкулато-
ра може да се проверят как-
ви са задълженията на авио-
компаниите, когато чакате на 
летището при закъснение на 

вашия самолет. Използване-
то на калкулатора за полети 
е лесно и безплатно, като е 
необходимо само да въведе-
те началната и крайната точ-
ка за вашето пътуване на ан-
глийски език.

- Продължава ли да има 
неуредени почивки и екс-
курзии в чужбина, отказа-
ни такива…

- Не, в последно време 
няма много жалби, свърза-
ни с проблеми с почивки в 
чужбина. През годините сме 
имали оплаквания, свързани 
с места за настаняване, кои-
то са предложили различни 
условия спрямо това, което 
са обявили като оферта. 

Имали сме оплаквания, 
свързани с проблеми при ре-
зервациите – например хоте-
лът е затворен след панде-
мията, или пък хотелът е бил 
пълен и потребителят тряб-
ва да си търси друго място 
за настаняване. В подобни 
случаи е важно потребите-
лят да се опита да се свър-
же или с хотела, или с плат-
формата, от където е напра-
вена резервацията, възмож-
но най-бързо първо по теле-
фона, а след това по възмож-
ност и през чат или имейл, за 
да има следа. Ако имате ре-
зервация с гледка към мо-
рето, а това не е така, кога-
то пристигнете на място, на-
правете снимка, за да имате 
доказателство.

- Извън туризма – при по-
купка на стоки от чужбина, 
къде се появяват пробле-
ми за потребителите?

- Извън пътуванията жал-
бите, които получаваме при 
нас, са свързани най-вече с 
пазаруване онлайн. Нашият 
основен съвет в тази връз-
ка са потребителите да про-
веряват търговеца, на кого-
то ще се доверят и ще дадат 
своите пари и това трябва 
да става преди да натиснат 
бутона „плати“ или „поръ-
чай“. Тази проверка може 
да стане при ревюта и ко-
ментари на други потреби-
тели, както и дали инфор-
мация за фирмата, за начи-
ните за контакт при евенту-
ален проблем.

Много важно е да се про-
верят не само условията за 
доставка, но и дали има ня-
какви специфични изисква-
ния за това къде да се вър-
не стоката, ако това се на-
ложи. При нас често се по-
лучават оплаквания, свър-
зани с това, че потребители-
те са получили маратонките 
или роклята от склад в Бъл-
гария, но ако не им харесват 
или не им стават, трябва да 
ги върнат в друга държава и 
така разходите за куриерски 
услуги се оскъпяват.

- Споделете, моля, някои 
куриозни случаи от своята 
практика.

- За годините, в които рабо-
тя в ЕПЦ България, съм рабо-
тила по жалби и оплаквания 
от какво ли не естество. С мо-
ите колеги винаги се опитва-
ме да помогнем на потреби-
телите, защото за нас няма 
жалби на малка стойност или 

такива, които не заслужават 
съдействие. Един от послед-
ните, по-специфични случаи, 
които имахме, беше оплаква-
не на дама, която искаше да 
знае каква точно риба има в 
храната за кучета, която иска 
да поръча онлайн. Тя се оп-
итала да провери в комуни-
кация с производителя, но 
по различните канали полу-
чава противоречиви отгово-
ри. С помощта на нас и ко-
легите ни от ЕПЦ-Чехия ус-
тановихме точния вид на ри-
бата и съответно тя може да 
направи информиран избор 
при покупката на храна за 
нейния любимец. 

- Пандемията повлия ли 
по някакъв начин на рабо-
тата на ЕПЦ?

- Да, както и за всички ос-
танали бизнеси и учрежде-
ния, пандемията си оказа 
своето влияние. При нас, а 
и в цялата мрежа от Евро-
пейски потребителски цен-
трове се увеличиха жалби-
те, на моменти – дори някол-
ко пъти спрямо предходните 
периоди. Докато екипите си 
остават в рамките средно на 
4-5 души за държава. За да 
бъдем максимално полезни 
за потребителите, се стара-
ем да даваме актуална ин-
формация и съвети и на на-
шия сайт, и в профилите в со-
циалните мрежи, които под-
държаме.

Соня Спасова е директор на Европейски потре-
бителски център България от 2019 г. Тя се зани-
мава с решаване на потребителски спорове пове-
че от 7 години.

Центърът функционира към Комисията за защи-
та на потребителите. ЕПЦ България е част от Мре-
жата на Европейските потребителски центрове 
(ECC-Net). Задачата му е да предоставя информа-
ция на потребителите и да оказва помощ при раз-
решаване на трансгранични спорове с търговци.
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Събеседник

Най-важното е хората да ни се доверят  
и да следват нашите препоръки и съвети

Соня Спасова, директор 
на ЕПЦ - България:

Потребителят винаги има 
право на информация 



Пламен ПЕТКОВ  
Снимки: От автора и от 
Spice Music Festival   

За четвърта поредна го-
дина Бургас бе музикал-
ната столица на България. 
Тазгодишното издание на 
Spice Music Festival събра 
над 20 изпълнители и гру-
пи от цял свят, от близ-
кото и по-далечно мина-
ло. Мястото на събитие-
то беше познато - морска-
та гара на Бургас. Новото 
тази година е, че сцени-
те са две: една основна 
и една диско сцена. 

5 август, ден първи: 

Честта да открие фес-
тивала се падна на Chimo 
Bayo, изпълнител от 
Испания. Вече е на 60 г., 
но изпълнява сета си с го-
лямо желание и страст. 
Публиката обаче май не 
е много запозната с твор-
чеството му, а и все още 
е само 18:30 ч. и не са се 
събрали много хора.

Следва триото Bellini. 
Те са създадени през 
1997 г. в Германия, но 
в сегашния си вариант 
са три бразилски певи-
ци. Изпълняват известни 
бразилски хитове, като 
Ey Macarena, Lambada 
и др. Танцуват страхот-
но. Хората вече започ-
ват да се събират пред 
сцената. На пресконфе-
ренцията са много ус-
михнати и весели, каз-
ват че за първи път са в 
България и фестивалът 
е един от най-мащабни-
те в Европа. Питам ги за 
значението на името им, 
оказва се че групата е 
кръстена на бразилския 
футболист с италиански 
корени Хидералдо Луиз 
Белини, който участва на 
световните първенства 
през 1958 и 1966 г. 

На основната сцена 
следва Loona (да не се 
бърка с нашата Луна, ко-
ято за малко да ни ста-
не президент). Тя е хо-
ландска певица (цял жи-
вот съм наричал стра-
ната "Холандия", така че 
"Нидерландия" не знам 
какво е), известна с хи-
товете си Vamos a la 
playa, Brazil и Bailando. 
Изпълнява ги всички, тан-
цува и подвиква на чист 
български към публиката: 
"Има ли лудиии?!". Това 
сигурно го е видяла от 
хитмейкъра Криско и не-

говите колежки от фирма 
„Пайнер“. За разлика от 
тях обаче Loona пее всич-
ко на живо. Засичаме се 
в бекстейджа, много ус-
михната и приветлива 
дама. 

На диско сцената са 
The Weather Girls. Няма 
как да не знаете вечния 
им хит It's raining men. 
Тази песен е от 1983 г., но 
продължава да се слуша 
и е в саундтрака на над 50 
филма. На пресконферен-
цията двете дами са ухи-
лени до ушите и я изпъл-
няват и акапелно за нас, 
журналята. Los Del Rio 
трябваше да пеят също 
днес, но за съжаление не 
успяха да дойдат. 

Време е за хедлай-
нерите тази вечер, но-
сителите на множество 
награди "Грами": Gipsy 
Kings. Тяхното си е истин-
ски 90-минутен концерт. 
Изпълняват хитовете си: 
Bamboleo, No volvere, 
Volare, Hotel California и 
др. Публиката вече е из-
пълнила цялото налич-
но пространство и приг-
лася. Атмосферата е тол-
кова наситена, че върху 
нея може да се построи 
гараж! 

Концертът свършва, 
вече наближава 01:00 и 
половината публика се 
изтегля към изходите. Но 
вечерта още не е приклю-
чила. На DJ пулта заста-

ва Dario G. Футболните 
фенове го знаят с него-
вата Carnaval de Paris, 
която беше химнът на 
Световното във Франция 
през 1998 г. Пуска хуба-
ви трансове и електрон-
ни хитове от края на 90-те, 
сетът му е добър. Научил 
е на български: "Искам 
една бира!" и постоян-
но го повтаря на микро-
фона! В края на краища-
та му донесоха няколко 
бири и вечерта приклю-
чи към 2:00.

6 август, ден втори: 

Шаги ще прави саун-
дчек на обяд и ще дава 
пресконференция, ако 
има желаещи? Има! 

Шаги се държи професи-
онално, отговаря на всич-
ки въпроси, прави си сним-
ки с нас. Казва, че социал-
ните медии много са про-
менили шоубизнеса, че 

сега всеки има мнение за 
всичко. Говори за своята 
благотворителна дейност в 
родната Ямайка. Казва, че 
са подготвили голямо шоу 
за довечера с музиканти 
на сцената. Иска просто да 
носи радост и удоволствие 
на хората със своите пес-
ни. Само може да си меч-
тае да достигне Веселин 
Маринов с неговите 29 
(двадесет и девет) издаде-
ни албума! (Това послед-
ното не го каза, но пред-
полагам, че го мисли).

В 18:30 на сцената из-
лизат Down Low и из-
пълняват хитовете си 
Johnny B., Once upon a 
time и Moonlight. Следват 
Liberty X, три много прият-
ни дами от Острова. Пеят 
техни и песни на други 
изпълнители, танцуват. 
Изпълнението им е наис-
тина добро, съжалявам че 
ги пропуснах да се срещ-
на с тях. 

Местя се на диско сце-

ната. Londonbeat са на 
ред. Следват Bonny M 
Experience. Ако мога да 
опиша изпълнението на 
тези две групи с една 
дума, то тя е: Cool. Да се 
пише за музика е като да 
се танцува за архитекту-
ра. Просто трябва да си 
там, за да усетиш тръпка-
та. Някои хора от публи-
ката са тук заради музи-
ката. Други - за да си гле-
дат телефоните, да се сни-
мат и да се тагват. Трети - 
и те не знаят за какво са 
дошли. Както казва Боб 
Марли: "Някои хора усе-
щат дъжда, други просто 
се намокрят."

На основната сце-
на са Gala (но не от 
Патрашкова), следвана от 
Cascada. И двете се пред-
ставиха на ниво. Почти 
всички изпълнители пеят 
на живо. 

Шаги е хедлайнерът 
днес. Изпълнява си обе-
щанието и концертът наис-
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ENCORE  Авторът с Араш (вляво)

Gypsy Kings

Gala

Shaggy

Cascada Liberty X
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тина е бомбастичен. Има 
музиканти, беквокали и 
балет. Изпълнява всички-
те си хитове: Boombastic, 
It wasn't me, Angel, Hey 
sexy lady... Публиката е 
във възторг. След него е 
DJ Sash! Него много исках 
да го срещна и поздравя, 
защото музиката му значи 
много за мен. На неговия 
хит Encore une fois кръс-
тих и тази скромна статия. 
За съжаление го изтър-
вам. Пресконференциите 
тук понякога траят само 
по пет минути, a придвиж-
ването до тях става мно-
го трудно, защото е пълно 
с народ. Отделно и далеч 

не всички артисти се съ-
гласяват на пресконфе-
ренции, но това си е тя-
хно право. Sash! е очак-
вано добър, сетът му се 
състои от негови парчета 
и други известни трансо-
ве от преди 20 години, но 
с нови ремикси. Отдава 
почит и на починалия си 
приятел и колега Робърт 
Майлс. На края има голя-
ма заря и хората се раз-
отиват. 

7 август, ден трети.

Първи на сцената из-
лизат Baby D от Англия, 
Техният най-голям хит Let 
me be your fantasy е истин-
ски химн на 90-те. Следват 
Basic Element и Magic 
Affair, които, честно каза-
но, не ми харесаха особе-
но. Не беше така с Heather 
Small от M People, която 
си изпълни сета перфект-
но. В бекстейджа ни каза, 
че фестивалът много й ха-

ресва и изобщо беше мно-
го мила с всички. 

Успях да посетя и диско 
сцената и да гледам изпъл-
нението на „Трамвай но-
мер 5“ и Fab Morvan от Milli 
Vanilli. "Трамваят" е малко 
поостарял, но в очите на 
изпълнителите прочетох 
голяма радост, че отново 
са на сцена. Фаб Морван 
сам си изнесе участието и 
то беше наистина добро. 
В бекстейджа се снима с 
всички и показа отлично 
настроение. 

Араш, хедлайнерът за 
днес, също е в бекстей-
джа. Прави впечатление 
на много земен и смирен 
човек. Роден е преди 45 го-
дини в иранската столица 
Техеран. През 2009 обаче 
представи Азербайджан 
на Евровизия с песен-
та Always. Най-големият 
му хит е Temptation. 
Концертът му е добър. 
Ориенталски мотиви, съ-
четани с денс музика. 
Отново цялото простран-
ство е изпълнено с публи-

ка. По традиция, както вся-
ка година, аз гледам от ло-
жата на Camel. 

Честта да закрият фес-
тивала се пада на бъл-
гарската група Deep Zone 
Project. 

За мен това е специа-
лен момент, защото те са 
ми приятели и тяхната му-
зика е била винаги част от 
моя живот. Затова искам 
да им отделя повече вни-
мание тук. Днес ще са на 
сцената всичките им пе-
вици през годините, как-
то и Цецо Елвиса и Камен 
Воденичаров. Затова и 
концертът им е под името: 
Deep Zone All Stars.

DJ Dyan Solo, основате-
лят на групата, освен че е 
от оригиналния състав на 
"Гумени глави", в начало-
то на новия век беше част 
от Deep Zone, група DJ's 
от Варна, които организи-
раха страхотни (и достъп-
ни) технопартита. Докато 
бях студент във Варна 
не пропусках нито едно. 
Повечето бяха в култовия 

Comics Club, но имаше и 
на екзотични места, като 
Юнашки салон и изоставе-
на фабрика. Доведоха Edie 
Amador, Electric Univerce, 
Astral Projections, кой ли 
не! Тогава още фотоапа-
ратите бяха с ленти и те-
лефоните бяха с черно-
бели екрани. "Тагване", 
"Лайкване", "Инфлуенсър" 
- нямаше такива думи. 
Но какви партита имаше 
само! Освен първокласен 
DJ, Dyan Solo е и голям 
фен на поредицата Star 
Wars. От там идва артис-
тичният му псевдоним.

Концертът започва с Ая. 
Помня, че на промоцията 
на първия им албум "Ела 
изгрей" в комикс тя беше 
само на около 15 години. 
Следва я Йоана Драгнева, 
с която представиха стра-
ната на Евровизия. Между 
тях някъде на сцената из-
лизат и един от симво-
лите на Слънчев бряг - 
Цецо Елвиса и любимият 
на всички зрители Камен 
Воденичаров. И двамата 

имат песни с групата, съ-
ответно: "Това е хит" и "Ела 
изгрей !"

Надя излиза на сцената 
и я завладява. Всички во-
калистки на групата през 
годините са добри певици, 
но Надя е истинска Disco 
Diva! Гласът й е неповто-
рим и много маниерен, с 
много извивки и орнамен-
ти. Същото важи за пове-
дението й на сцената. 

След нея излиза и 
Нелина. Тя пък просто е 
най-красивото и мило мо-
миче. Всъщност всяка от 
певиците на групата може 
да спечели който и да е 
конкурс за красота. 

Накрая от видеостената 
задочно се включва и на-
стоящата певица на група-
та – Ева-Мария, която оч-
аква първото си дете. За 
песните какво да кажа - 
не съм чувал толкова мно-
го хитове, откакто по по-
грешка) попаднах на кон-
церт на Веселин Маринов! 
За мен това беше най-до-
брият концерт на вечерта, 

може би и на целия фести-
вал. България може само 
да се гордее с тази група. 
Deep Zone Pr. за мен са 
това, което „Щурците“ са 
били за баща ми!

С две думи: фестивалът 
става все по-добър с вся-
ка изминала година. Ако 
сте на възраст от 7 до 77 
години, обичате хубавата 
музика и искате да се за-
бавлявате, още отсега си 
купете билет за следващия 
Spice Music Festival! 

После ще ми благода-
рите.

Посвещавам тази ста-
тия на моя приятел 
Христо Николов Христов 
и на моя чичо Жельо 
Господинов, които ни 
напуснаха през тази го-
дина

UNE FOIS*

* Заглавието е пре-
пратка към еднои-
менното парче на DJ 
Sash! и означава: "Още 
веднъж", "Отново"

DJ Sash!

The Weather Girls

Shaggy

Bellini



Дона МИТЕВА

Четири организации 
имат интерес от сътрудни-
чество с община Бургас в 
областта на безпилотните 
летателни системи (дро-
нове). „Безпилотни систе-
ми България“ ЕООД, Клъс-
тер Аерокосмически тех-
нологии, изследвания и 
приложения (КАКТИП), 
СНЦ Българо-италиански 
център „Да Винчи“ и Асо-
циация на българската 
авиационна индустрия 
(АБАИ) оценяват потенци-
ала на нашата община, 
както и възможностите, 
свързани с подготовка и 
изпълнение на тестови 
полети и сценарии с дро-
нове в специфична кате-
гория и първи опити на U-
space.

Когато говорим за спе-
цифична категория, тряб-
ва да имаме предвид, че 
това ще са мисиите с най-
голяма добавена стойност 
– доставки, пръскане на 
площи, полети отвъд ли-
нията на пряка видимост 
и т.н. 

„Безпилотните летател-
ни системи (дронове) са 
неразделна част от авиа-
ционния бизнес и разви-
тието на този сегмент ще 
намира все по-голямо 
приложение в различни 
области на нашия живот“, 
коментира Стефан Христо-
зов, „Безпилотни системи 
България“ ЕООД.

„Ние виждаме потенци-
ал Бургас да се превърне 
в авиационен център за 
разработването и тества-
нето на иновативни по-
летни операции с дроно-
ве. Това ще постави Бур-
гас на картата с градове-
те в Европейския съюз, 

които успешно работят в 
тази област“, допълни д-р 
Иво Барзов, Българо-ита-
лиански център „Да Вин-
чи“. По покана на сдруже-
нието през 2019 г. в Бур-
гас пристигна Чезаре Бай, 
пилот и консултант от ае-
роклуб „Комо“ (Италия), 
който оцени отличните 
възможности за полетни 
операции с хидроплани 
на езерото Мандра. При 
това положение, защо да 
не се изпълняват и полет-
ни операции с дронове. 

Преди време Стефан 
Христозов, в интервю за 
„Черноморски фар“, на въ-
прос: „Осъществима ли е 
идеята за водна площадка 
за дронове, както и езеро-
то Мандра да се използва 
за тренировъчен полигон 
за развитието на система-
та за управление на тра-
фика от дронове в Бургас? 
Какво е необходимо за то-
ва?“ - отговори:

- Разбира се. Един ос-
новен дефицит, който има-
ме в България е, че не де-
финирахме полигон за из-
питания не само за систе-
ма за управление на тра-
фика, но и на летателни 
системи, системи за про-
тиводействие на дронове 
и т.н. 

Такива водни простран-
ства като езерото, ниви, 
изоставени индустриални 
зони и летища биха били 
перфектни за подобен род 
изпитания.

Преди да започнем с то-
ва обаче, трябва да има 
разбиране (и държавни-
чество) колко е важно то-
ва, как бизнесът и държа-
вата/общината и всички 
други заинтересовани 
страни ще си взаимо-
действат и ще си помагат. 

Т.е. една много голяма 
кръгла маса с много мне-
ния и хипотези на нея.

Бургас е и пристанищен 
град и това умножава по-
лезността на такъв род 
изпитания. Бихме се вклю-
чили в такава дискусия и 
проект“.

Това лято той е още по-
мотивиран да лобира сред 
местната власт за разви-
тието на града в тази по-
сока. „Водните простран-
ства около Бургас биха се 
превърнали в прекрасен 
полигон, защото рискът 
за хората е минимален“, 
категоричен е той. 

Представителите на че-
тирите организации под-
крепят тезата, че навли-
зането на дроновете в жи-
вота на хората и тяхното 
ефективно използване в 
далеч по-сериозни сфери 
като спасяване на човеш-

ки живот, избягване на 
автомобилен трафик, дос-
тавка на стоки и т.н. е не-
минуемо. Те настояват 
България като цяло, а и 
отделни градове, прегър-
нали идеята за въвежда-
нето на съвременни тех-
нологии за улеснение на 
своите граждани, да зая-
вят своята готовност и 
стъпят на картата на гра-
довете, които вече рабо-
тят за създаването на 
градска въздушна мобил-
ност.

Агенция за авиационна 
безопасност на Европей-
ския съюз (ААБЕС - EASA) 
проведе в началото на 
2021 г. проучване на об-
щественото приемане от 
страна на гражданите на 
ЕС на операциите с UAM 
(градска въздушна мобил-
ност). 

Обявената цел беше да 

се оценят и разберат на-
гласите на обществото в 
различните региони в Ев-
ропейския съюз, включи-
телно възприеманите пол-
зи и опасения. Това про-
учване е първото по рода 
си. За съжаление Бълга-
рия не участва в него.

Резултатите сочат, че 
като цяло възприемането 
на UAM е положително: 
повечето - 83 процента - 
от респондентите са за 
въвеждане на UAM като 
цяло. В изследваните гра-
дове само 3 процента от 
анкетираните имат нега-
тивно мнение за Градска 
въздушна мобилност.

Резултатите показват, 
че голям дял от населени-
ето би използвало UAM 
услуги. 64 процента биха 
се възползвали от достав-
ка с дрон, а 49 процента 
биха се возили на въз-

душно такси. А 43% биха 
използвали и двете. Само 
29% не биха използвали 
нито една от тези услуги. 

Това цялостно проучва-
не е първото по рода си и 
обхват за измерване на 
общественото приемане 
на UAM в ЕС. Но видовете 
транспорт се появяват 
рядко, скорошен пример 
са автономните автомо-
били и тяхното широко 
приемане от обществото 
обикновено е свързано 
със серия от фактори. Те 
включват зрелостта на 
определени технологии и 
начина, по който те се 
възприемат условия на 
заплахи или ползи от об-
ществеността. Случаят с 
автономните автомобили 
показа колко трудно е да 
се предвиди как точно ед-
на техническа иновация 
ще бъде възприета от по-
требителите и от обще-
ството като цяло.

Следователно трябва да 
се има предвид, че това 
проучване измерва отно-
шението на обществото 
на ЕС към UAM в даден 
момент, много преди бъ-
дещото внедряване в гра-
довете на ЕС, предвидено 
около 2024-2025 г.

На този етап информа-
цията за UAM е предимно 
запазена за специализи-
раната преса и медии. 
Следователно граждани-
те до голяма степен все 
още възприемат градска-
та въздушна мобилност 
като „научна фантастика“ 
или „вълнуваща нова кон-
цепция“, но когато бъдат 
изложени на реални опе-
рации, ще могат да оценят 
от първа ръка предим-
ствата на технологията.

Всяко начало е трудно, 
но в Бургас има всички 
предпоставки за подго-
товка и изпълнение на те-
стови полети и сценарии 
с дронове в специфична 
категория.

Организации предлагат на града 
ни сътрудничество в областта на 
безпилотните системи

Бургас стъпва на  
картата на евроградовете с дронове
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ИновациИ

ОБЯВА
“ДИАГНОСТИЧНО-КОНСУЛТАТИВЕН ЦЕНТЪР-1БУРГАС” ЕООД, гр. 

Бургас, бул. “Стефан Стамболов” № 73, обявява, че на 09.09.2022 
год. от  15.00 часа в сградата на дружеството  ще се проведе търг 
с явно наддаване за отдаване под наем за срок от пет години на 
ПОМЕЩЕНИЕ, цялото с площ 35 кв. м., разположено в сутеренния 
етаж в сградата на “ДКЦ- 1 БУРГАС” ЕООД на бул. “Стефан Стам-
болов” № 73, гр. Бургас, което помещение се ползва за автома-
тична телефонна централа /АТЦ/.

Тръжната документация се купува от счетоводството на друже-
ството, всеки работен ден до 05.09.2022 год. включително, за 
времето от  9.00 до 15.00 часа.

Допълнителна информация: тел. 056/810564, 056/810556

ПОКАНА
за отчетно събрание на ЗКПУ”Медово 2000” - с. Медово за 
стопанската 2021- 2022 година на 27.08.2022 г. от 9.30 часа

ДНЕВЕН РЕД:
1. Отчет на председателя.
2. Отчет на управителния и контролния съвет.
3. Приемане и одобрение на отчета 
4. Отчет на Арендатора  за стопанската 2021-2022 година.
5. Приемане на нови член-кооператори. 
6. Разни  
7. Изплащане на рентата за стопанската 2021-2022 година    
Място: гр. Бургас ул. „Константин Величков”№29 – Пенсионер-

ски клуб Чайка. 
Събота - 27.08.2022 от 9.30 до 10.30 часа събрание 
от 10.30 до17.00 часа изплащане на рента 
Неделя – 28.08.2022 от 10.00 до 12.00часа- изплащане на 

рента

Дата: 27.08.2022г.  
От Ръководството

СЪОБЩЕНИЕ
На основание чл.4, ал.1 от НУРИОВОС, ММ Груп Силистар ООД 

и Община Царево, уведомяват всички заинтересовани физически 
и юридически лица, за наличие на инвестиционно намерение за 
„Изграждане на кабел НН от електромерно табло (ЕТ) монтирано 
на фасада на нов трафопост, тип  МТТ в  ПИ 62459.60.12 до КРШ 
в ПИ 62459.56.5 за временно ел. захранване на  преместваем 
обект №20-заведение за бързо хранене в ПИ 62459.15.15, м.Си-
листрар, с.Резово ЕКАТТЕ 62459, община Царево“.

Лице за контакти: Дамян Петков
тел.0878570517

П  О  К  А  Н  А
за публично обсъждане на Отчета на 
Бюджет 2021г. на Община Приморско

На основание чл. 140, ал. 4 от Закона за публичните финанси, 
Председателят на Общински съвет - Приморско организира об-
ществено обсъждане на отчета на Бюджета на Община Приморско 
към 31.12.2021 година. 

Златина Тюлиева - Председател на Общински съвет - Примор-
ско отправя покана към жителите на общината, представителите 
на бизнеса, представителите на средствата за масово осведомя-
ване, ръководителите на бюджетни звена, неправителствените ор-
ганизации и цялата местна общност за участие в общественото 
обсъждане.

Обсъждането ще се проведе на 29.08.2022г./понеделник/ от 
17.15ч. в залата на на Общински съвет - Приморско в гр.Примор-
ско, ул.”Трети март”№56.

С материалите по обсъждането можете да се запознаете в де-
ловодството на Общински съвет - Приморско в гр.Приморско, 
ул.”Трети март”№56,стая №103 или на електронен адрес:  
www.primorsko.bg

Становища по годишния отчет за изпълнение и приключване на 
бюджета могат да се предоставят в деловодството на Общински 
съвет – Приморско не по-късно от два дни преди провеждане на 
публичното обсъждане.

ОБЩИНА  ЦАРЕВО
ОБЯВА

Съгласно заповед № РД-01-651/18.08.2022 г. на кмета на об-
щината

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОТКРИВА процедура за провеждане на публичен търг с тайно 

наддаване за за отдаване под наем за срок от 10 години на част с 
площ от 0.500 дка от ПИ № 48619.31.146 по КККР на гр.Царево, 
целият с площ от 20.523 дка, с НТП „нива”, четвърта категория, 
актуван с АЧОС № 171/15.04.1998 г., с цел: за земеделско произ-
водство.

ОПРЕДЕЛЯ следните задължителни условия за провеждане на 
търга:

Начална тръжна годишна наемна цена в размер на 6.00 лв. /
шест/ без ДДС.

- Направените предложения не могат да бъдат по – малки от 
първоначалната тръжна наемна цена плюс 10 % от същата.

- Наемната цена се плаща до 30-ти септември на текущата го-
дина.     

Срок за закупуване на тръжната документация от деловодство-
то на Община Царево до 15,00 ч. на 07.09.2022 г. 

Срок за подаване на предложенията за участие- до 16,00 ч. на 
08.09.2022 г.. 

Предложенията за участие се подават в деловодството на Об-
щина Царево в запечатани и непрозрачни пликове, надписани с 
наименованието на участника и имота.

Цена на тръжната документация – 100.00 лева без ДДС и раз-
мер на депозит за участие – 10% от началната тръжна годишна це-
на в размер на 0.60 лева, вносим по сметката на Общината: ВG35 
UNCR 70003324008729, най-късно  до 07.09.2022 г.

 Дата на отваряне на предложенията-09.09.2022 г. , час-10:00 
часа, място- заседателната зала в сградата на фронт офиса на об-
щина Царево.

Оглед на имота ще се извършва по искане на кандидат след за-
купуване на тръжната документация и внасяне на депозита за 
участие, всеки работен ден до датата на провеждане на търга.

За контакт:Мария Стоименова -    тел. 0590 550 -13
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Съвсем млади състезатели направи-
ха силно впечатление и показаха за-
видни умения в ездата на турнира по 
конен спорт „Купа Бургас“, провел се 
през изминалите дни. 

На конната база в парк „Езеро“ се със-
тезаваха над осемдесет ездачи от ця-
лата страна и над сто и тридесет коня. 
Турнирът „Купа Бургас“ се организира 
от Община Бургас и Българската феде-

рация по конен спорт, съвместно с клуб 
по конен спорт „Кан Крум“ - Бургас.

Интерес предизвикаха и част от 
имената на конете. Определено най-
необичайното е Дрога, язден от Зо-
рница Димитрова, които са сред при-
зовите участници. Тук са още конете 
Пикьор, Максимус, Максимилиан 
Тракс, Шафран, Бамби, Команчи, Ат-
ланта и други.

Млади ездачи окупираха първите 
места на турнира „Купа Бургас“

Чф

Отборите от областта се подготвят за гостувания
трЕта ЛиГа

Георги рУСинОВ

Отборите от Бургаска об-
ласт се подготвят за госту-
ванията си в третия кръг на 
Югоизточна Трета лига. Със 
сигурност нито един от 
предстоящите мачове не 
може да се нарече готов и 
спечелен.

Бургаският „Черномо-
рец“, който тръгна добре в 
първенството, гостува в 
Пловдив на „Спартак“. „Аку-
лите“ са на трето място в 
класирането с еднакъв 
брой точки с втория – „За-
горец“ и отборите от 4-то до 
7-мо място – „Асеновец“, 
„Локомотив“ (Пловдив) II, 
„Несебър“ и „Гигант (Съеди-
нение). Бургазлии ще се на-
дяват на не толкова трудно 
гостуване, тъй като във вре-
менното класиране „Спар-
так“ е на 15-о място, с 1 точ-
ка от първите два кръга. 

Във втория кръг бургаз-
лии завършиха 0:0 в мач с 
доста спорни съдийски ре-
шения, като според фено-
вете и ръководството побе-
дата трябваше да е на тя-
хна страна. „Спартак“ от 
своя страна загуби от „Са-
яна“ (Хасково) с 2:1. 

„Несебър“ ще пътува до 
Първомай, където ще изле-
зе в мач срещу „Борислав“. 
Съперникът на морския от-
бор има три точки в първи-
те два кръга. Двубоят няма 
да е лесен за несебърлии, 
тъй като „Борислав“ ще оп-
ита да се възползва от до-
макинското си преимущест-
во. „Несебър“ заема 6-о 
място с 4 точки, а „Бо-
рислав“ – 14-и с 3 точки.

В предишния кръг „Несе-
бър“ победи край морето 
отбора на „Родопа“ (Смо-
лян) с комфортния резултат 
от 3:1. „Борислав“ пък бе 

разгромен от „Сокол“ (Мар-
ково) с 5:2.

Третият отбор от Бурга-
ска област в Югоизточна 
Трета лига е „Карнобат“. Те 
ще гостуват в Казанлък на 

отбора на „Розова долина“. 
Във втория кръг карно-
батлии се наложиха ком-
фортно над „Верея“ с 4:0. 
Съперникът им допусна за-
губа от „Ямбол 1915“ с 2 :1

Преди мача карнобатлии 
заемат 13-ата позиция в 
класирането с 3 точки. Ка-
занлъшкият тим е на 17-о 
място с 0 точки, но и с мач 
по-малко.

„Черноморец“ пътува до Пловдив, 
„Несебър“ отива в Първомай,  
а карнобатлии ще отскочат до Казанлък

Спортен инфлуенсър идва 
за Teen Boom Fest ’22

„Черноморец 1919“

„Карнобат“ „Несебър“

„Черноморски фар“

Спортният инфлуенсър Стани-
мир Георгиев, който доби широ-
ка популярност с участието си в 
риалити формата „Игри на воля-
та”, ще бъде част от TEEN BOOM 
FEST ’22 – Бургас. Станимир Ге-
оргиев или Balkan Beast, както се 
подвизава в Instagram, се пока-
за като един от най-силните мъ-
же в България. Интересното е, че 
29-годишният предприемач неви-
наги е изглеждал така. Само доп-
реди няколко години той е бил с 
над 40 кг по-тежък, но с прави-
лен режим на хранене и много 
спорт превръща излишното тегло 
в мускули. Неговата история е 
показателна за силната воля и 
дава мотивация на много млади 
хора.

Георгиев ще се срещне с деца 
и младежи в специализираната 
СПОРТНА ЗОНА на фестивала. С 

Balkan Beast ще си поговорите за 
правилната комбинация от из-
граждане на здравословни нави-
ци, хранене и тренировки. На 
място ще бъдат разположени още 
площадки за йога и пилатес, къ-
дето ще ви посрещнат специали-
сти от студио „София“ – Бургас. 
Тук ще бъдат разположени още 
кошове за игра на баскетбол и 
уред за комбинирана трениров-
ка „Гладиатор”.

Обичаният младежки фестивал 
TEEN BOOM FEST очаква гости 
от цялата страна този уикенд – 
20 и 21 август, в пространството 
на Морска гара Бургас, където 
ще се съберат най-актуалните ли-
ца от екрана и социалните мре-
жи. Входът е безплатен!

С фен срещи ще участват по-
вече от 40 актуални инфлуенсъ-
ри, сред тях са Aлександра Гър-
дева и EVA (Ергенът), Лили Ана-
чкова, Мегсън, Ивайло Захариев, 

тик-токърът Живко Спасов – Ки-
бритя, влогърът Андрей Кумба-
ров – Кумбата, Алпер Чочев, Ди-
митър Пурнаров, Linsho, Presinka 
&Black Gogo, Sandeff &Stella, 
Chole & Ronsy, Maria Kharopoulou, 
Keiti Dallas & Коце Дянков, Свет-
лозара , Йоан - Петър, Денислав 
Димчев и Ива Мандичева, Арти 
и Криси Дончева, Ясмин Кирило-
ва, Alexcheto, BALLAN, Torino & 
Pashata & D-zasta.

TEEN BOOM FEST отново ще 
бъде сцена за вълнуващи срещи 
и добро настроение, за които ще 
допринесат и обичаните българ-
ски изпълнители - Дара, Атанас 
Колев, вокално трио Deja Vu, Tо-
рино и Пашата, диджей Панчо, 
Тита, EVA, Deni, Дара Екимова, 
RDMK, FIRE x DJ TEHO, V:RGO x 
EMIL TRF x MONEYSTAXS.

Фен срещите стартират от 16.30 
часа. Концертната програма за-
почва от 19.30 часа. Станимир Георгиев



„Черноморски фар“

Празникът на Несебър бе 
отбелязан с впечатляваща 
програма, наситена с докос-
ващи и ярки събития. Интере-
сът към него през двата от-
минали дни показа, че той е 
успешен туристически про-
дукт, съчетаващ хармонич-
но църковния празник с раз-
лични културни прояви, обе-
диняващ както жителите, та-
ка и гостите на града. 

Отдаването на почит към 
Божията майка, закрилни-
ца на Несебър, започна на 
14 вечерта с Вечерна литур-
гия (бдение) в храм „Св. Ус-
пение Богородично” и тър-
жествено литийно шествие, 
на които се стекоха множе-
ство миряни. Малко по-късно 
започна традиционният кон-
церт, организиран по иници-

атива на кмета на общината 
Николай Димитров специал-
но за гражданите на Несебър 
в навечерието на големия 
празник. По време на проя-
вата бяха представени виде-
овизитки на заслужили с ра-
ботата си изявени личности. 
Тази година те са: Мариана 
Минчева - дългогодишна ди-
ректорка на детска гради-
на „Яна Лъскова“ - Несебър, 
професионалист, посветен 
на неуморната, отговорна и 
всеотдайна мисия да възпи-
тава най-малките жители, до-
казала се като един от най-
успешните ръководители на 
образователни институции 
на територията на община 
Несебър; Антони Тодоров – 
спортист, завоювал златен 
медал и шампионска титла 
на Европейското състеза-
ние по Бразилско джиу-жицу 
European Jiu-Jitsu 2022 IBJJF 
в Рим през тази година. Ос-
вен активен състезател, той 
е и треньор в „Спортен клуб 
по бойни спортове Несебър“ 
При него тренират деца, юно-
ши и възрастни, начинаещи 
и напреднали състезатели; 
Виктор Байчев – спортист 

на СК „Бушидо“, завоювал 
златен медал и шампионска 
титла на Европейското пър-
венство по карате киокушин-
шинкиокушин за юноши U18 
в Румъния през 2021 г. в най-
престижната категория – над 
80 кг. Младежът завърши та-
зи година несебърското учи-
лище СУ „Любен Каравелов“ 

с отличен успех и ще про-
дължи да се занимава с лю-
бимия спорт като студент в 
НСА „Васил Левски“.

Кметът на Несебър Николай 
Димитров лично поздрави от-
личените и им връчи почет-
ни плакети и грамоти за по-
стиженията и успехите им, 
издигащи имиджа на общи-

на Несебър. Вечерта завър-
ши с концерт на Братя Арги-
рови, които поздравиха при-
състващите с най-популярни-
те си песни, а много от хора-
та в публиката припяваха със 
звездите.

Програмата на 15 август 
започна с Тържествена све-
та литургия в храм „Св. Ус-

пение Богородично”, където 
през целия ден миряни пре-
пълваха храма, за да се пок-
лонят пред иконата на Божи-
ята Майка и да запалят свещ 
за здраве. В 10 часа пред 
крепостните стени на Ста-
рия град беше вдигнат наци-
оналният флаг от предста-
вителна част от Военномор-
ския флот – матроси от Воен-
номорска база Атия, а праз-
ничен поздрав към присъст-
ващите отправиха домаки-
нът на празника - кметът на 
Несебър Николай Димитров, 
и областният управител на 
Бургас - проф. д.н. Мария 
Нейкова.

В късния следобед в Юж-
ния парк най-малките се за-
бавляваха с артистите от 
цирк „Балкански“ на специ-
ално организирано за тях 
детско шоу, което завърши 
с хапване на вкусен сладо-
лед. Празничната програма 
продължи с изпълненията на 
Трио VIVA, които зарадваха 
почитателите си на сцената 
на Артиум център.

Вечерната програма се 
разгърна на две сцени и да-
де възможност любителите 

на фолклорните ритми да се 
насладят на изпълненията 
на Николина Чакърдъкова и 
Неврокопски танцов ансам-
бъл на амфитеатъра, както и 
на световни и български хи-
тове на концерт на квартет 
„Белканто“, които бяха ситу-
ирани на сцената на крепост-
ните стени.

Вдъхновените изпълне-
ния на Свет Радославов и 
Владимир Ампов – Графа на 
сцената на крепостните сте-
ни предизвикаха бурните ап-
лодисменти на почитателите 
им. Песните на Графа дълбо-
ко разчувстваха публиката 
и тя пя от сърце заедно със 
звездата по време на целия 
концерт.

Кулминация на 15 август 
бяха визуалните ефекти, сът-
ворени от атрактивно дрон-
шоу с цветни 3D фигури и над-
писи в небето над Несебър, 
светлинно шоу и 3D Mapping, 
проектиран върху крепостни-
те стени. Финал на празника 
постави впечатляващ музи-
кално-пиротехнически спек-
такъл, който озари целия за-
лив под възхитените погледи 
на екзалтираната публика. 

ЧфБулевард20 19-25 АВГУСТ 2022
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Шедьоври на б

Ярък, докосващ, възхитителен и 
незабравим празник на Несебър
Хиляди го съпреживяха 
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